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Плуваме без тре

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

На този етап няма дан-
ни за замърсяване на Бъл-
гарското Черноморие след 
взривяването на язовир 
„Каховка“ в Украйна. РЗИ 
– Бургас взема проби от 
водата всеки понеделник. 
На 27-и юни по данни на 
Басейнова дирекция ще се 
види има ли евентуално 
замърсяване и какво.

„Към момента имаме 
взети 113 проби от мор-
ските води в зоните за 
къпане. Резултатите по-
казват, че водата отгова-
ря на изискванията за 
отлично качество. Може 
да се каже, че към момента 
няма никакви замърсявания“, 
съобщи д-р Мариана Кофи-
нова от РЗИ – Бургас.

Концесионерите на 
плажове са предупредени 
да подават сигнал до здрав-

ната инспекция, ако се 
забележи необичайно за-
мърсяване на водата.

„Миналата седмица 
имахме нареждане да гле-

даме за необичайни обекти 
във водата и да се обадим 
на 112. Очакват се необи-
чайни неща, преди няколко 
дни имаше много найлоно-
ви продукти в морето“, 
каза спасителят Петър 
Русев.

Ако има замърсяване на 
морето, то трябва да 
премине първо по брегове-

те на Молдова и Румъния 
и ще бъде засечено там, 
обясниха от РЗИ в Бургас.

Депутатът водолаз 
Любен Дилов-син: 

Случаите „Вера Су“ и 
„Мопанг“ бяха много 

по-притеснителни от 
„Нова Каховка“ 

„Към момента няма 
основания за притеснения 
поради съвкупност от 
няколко причини. Първо, 
розата на теченията е 
благоприятна и не води 
към нашия бряг. Второ, 
проливните дъждове до-
ведоха до голям приток на 
сладка вода, което помага 
морето да се самопречис-

ти. Извадихме късмет с 
дъждовете, които играят 
ролята на естествена 
преграда“, заяви пред „Чер-
номорски фар“ депутатът 
от ГЕРБ-СДС Любен Ди-
лов-син. Той е от хората, 
които от години апелира 
за нов авариен план за 
морско спасяване. 

„Той е абсолютно не-
пригоден и това се видя 
още от времето на „Мо-
панг“, имаме един прекра-
сен човек Никола Керчев, 
който е световноизвестен 
в спасяването на море и 
той настояваше за про-
мяна на плана“, заяви Дилов, 
като каза, че промяната 
на Морския авариен план 
е заложена като момент 
в преговорите с ПП и ДБ.

Според аргументите 
на Морска администрация 
да не се пипа Плана е, че в 
момента в района на Чер-
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Нащрек. Всеки понеделник се взимат проби

„
Засега всичко е 
супер и медиите 
трябва много да 
внимаваме, 
защото Турция и 
Гърция това 
чакат и радост-
но отразяват 
всичко, което се 
случва 

Любен Дилов – син
ФОТО: АРХИВ ЧФ

Засега всички 
институции са 
категорични, че 
няма следи от 
замърсяване и 
водата е чиста
ФОТО АРХИВ: ЧФ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Добра новина за общин-
ския превозвач „Бургасбус“. 
След няколко години на 
тежки кризи и загуби за 
дружеството, то пре-
дходната 2022-ра е първа-
та след ковид пандемията, 
в която общинската 
фирма излиза на печалба 
– 34 000 лева. 

„Големите загуби за 
„Бургасбус“ дойдоха от 
големите промени. Първо 
се промени транспортна-
та схема, следователно 
навиците на хората се 
промениха. Второ се про-
мени и билетната систе-
ма и там също имаше едно 
сътресение. На трето и 
не на последно място ни 
бяха отнети всички меж-
дуградски превози до 
Слънчев бряг, до Примор-
ско, които през лятото 
генерираха сериозни при-
ходи. Изпълнявайки регла-
мента, който ни определя 
като вътрешен оператор, 
ни оставиха да пътуваме 
само до съседни общини 
– Созопол, Поморие и Ка-
мено. Всичко, когато се 
събере на едно място из-
веднъж и се получава кри-
за. От там и промените 
и негативния финансов 
резултат. Постепенно 
виждате, че се напасват 
нещата. Промени се и 
ценовата ни политика. 
Имаше карти със 120 пъ-
тувания, с големи отстъп-
ки. Преди всички кварта-
ла пътуваха до града с 
билетчета или карта за 
две линии. След това с 
електронните карти им 

дадохме възможност за 
едно таксуване“, комен-
тира управителят на 
дружеството инж. Пет-
ко Драгнев и добави:

„В крайна сметка тряб-
ваше и ние, и пътниците 
да се напаснем към новата 
ситуация, за да можем да 
работим нормално. В 
момента „Бургасбус“ е в 
много добро финансово 
състояние, няма задълже-
ния към никого. Печалбата 
за предходната година е 
34 000 лева, но на фона на 
предходните минусови 
години с огромни загуби, 
това пак е добре“. 

Той отчете, че в ковид 
кризата държавата е по-
могнала много на бизнеса 
и в частност на транс-
порта. 

„Имахме помощи и за 
персонала. През миналата 
година имаше и компен-
сация заради високата 
цена на ел. енергията. 
Мога да дам пример, че 
преди войната в Украйна 
един мегаватчас го купу-
вахме за 80 – 90 лева. Ми-
налата година лятото 

стигнахме до 870 лева. Ако 
не беше държавата да 
компенсира, по никакъв 
начин не можем да се 
справим. За метана няма-
ше компенсации, въпреки 
че имаме 40 автобуса на 
метан. Там скокът също 
беше немалък – от 1.30 за 
литър на бензиностанция 
до 6.60 лева. Сега е в поря-
дъка на около 1.80 лева. 54 
електрически автобуса 
са в новия автопарк. Там 
цената на километър е 
доста по-ниска. Около 30 
лева за 100 километра. В 
сравнение около 45 лева за 
100 километра е с метан 
и около 90 лева за дизел“, 
заяви инж. Драгнев и по-
сочи, че Община Бургас 
също е намалила годишния 
наем, който превозвачът 
плаща.

В момента стартира, 
след спечелена обществе-
на поръчка, строител-
ството на фотоволтаи-
чен парк в гаража на 
„Бургасбус“, който ще 
захранва зарядната стан-
ция за електробусите. 

„По този начин ще 
намалим разходите за ел. 
енергия. В бъдеще, ако има 
възможност за водородни 
автобуси и най-вече къде 
да се зареждат, ще е добре. 
Трябва да се види дали ще 
има подходящата инфра-
структура. Но автобу-
сите за кварталите и 
съставните селища са 
нощуващи. Там не можем 
да оставяме електрически 
автобуси. Затова ни 
трябват и дизелови ав-
тобуси“, завърши инж. 
Драгнев.

СЛЕД ГОЛЕМИ ЗАГУБИ ПРЕДИ: 

„Бургасбус“ е на печалба  
за предходната година

„
Големите загуби 
за „Бургасбус“ 
дойдоха от 
големите промени 

Инж. Петко Драгнев
ФОТО: АРХИВ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Бургаските таксиджии 
поискаха ново увеличение 
на дневната и нощната 
тарифа. Комисията по 
транспорт към Общински 
съвет – Бургас изслуша 
представители на бранша 
в заседанието си. Според 
шофьорите на жълтите 
коли цени от 1.25 лева за 
километър дневна тарифа 
и 1.35 лева за нощна в мо-
мента са реални и дори 
недостатъчни заради 
инфлацията. 

Таксиметровите шо-
фьори имаха и други иска-
ния като право да карат 
в бус лентите в града, 

влизане в автогара „Юг“, 
поставяне на химически 
тоалетни край стоянките 
им и други. Те не бяха въз-
приети от комисията, 
тъй като част от тях не 
кореспондират със закона. 
Инж. Петко Драгнев пък 
се противопостави на 
искането за шофиране в 
бус лентите, тъй като по 
думите му това ще озна-
чава забавяне в графиците 
на автобусите. 

От бранша се оплакаха 
от таксиметрови компа-
нии, които умишлено 
подбивали цените и зара-
ди това поискаха увеличе-
ние в минималните тари-
фи. Според тях е абсурдно 

курортен град като Бургас 
да има по-ниски тарифи 
от градове като Велико 
Търново, Горна Оряховица 
и други населени места в 
страна, където вече били 
по-високи.

Членовете на комисия-
та призоваха таксиметро-
вите шофьори докладната 
да се входира с цена 1.19 
лева за километър дневна 
и 1.29 лева за нощна, тъй 
като според тях иначе има 
вероятност Общински 
съвет – Бургас да не при-
еме докладната на пред-
стоящото си заседание. 
Таксиметровите шофьо-
ри се съгласиха с предложе-
нието. 

Таксиджиите поискаха  
ново увеличение в цените 

ПАНАЙОТ ГЕОРГИЕВ

43 фиша са написали 
служители на Областна 
дирекция на МВР-Бургас 
на водачи на велосипеди и 
електрически тротинет-
ки в рамките на седмица, 
съобщиха от пресцентъ-
ра на бургаската полиция. 

Акцията тече втора 
седмица и е с цел превъз-
питаване на управлява-
щите тези превозни 
средства, които вместо 
да ползват изградените 
велоалеи, слаломират 
между пешеходците по 
централните улици.

Фишовете са написани 
по Закона за движение по 
пътищата и са в размер 

на 30 лева за велосипеди-
сти и 50 лева за водачи 

на електрически троти-
нетки. 

43 фиша за водачи на велосипеди 
и тротинетки за седмица

Акцията тече втора седмица и е с цел превъзпитаване на упра-
вляващите тези превозни средства                  ФОТО: СОНЯ ГЕОРГИЕВА
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но море има война и не би 
следвало това да става. Те 
робуват на военните 
правила, което не е осно-
вателно, мисли още Дилов-
син.

В чисто екологичен план 
той мисли, че няма осно-
вание за притеснение. 
Добрата новина е, че няма 
никакви следи от радиация 
при украинците. Нахлува-
нето на сладки води от 
язовира и от реките обаче 
ще се отрази на риболова, 
смята той, но не и на 
туризма. 

„Моите обиколки през 
последните три уикенда 
показаха, че няма чувст-
вителна промяна, което 
идва от рибарите, но е 
рано да се каже“, каза още 
Дилов, който познава 
много добре Черно море 
заради страстта му към 
гмуркане и непрекъснато 
в контакт с местните 
рибарски общности.

Той е на мнение, че най-
добрият мониторинг на 
водите в момента се 
прави от Военноморско-
то училище във Варна и 
Института по океано-
логия.

ДОНА МИТЕВА

Рибарите са спокойни 
след взрива на язовир „Но-
ва Каховка“. Те нямат 
притеснения, затова про-
дължава риболовът, като 
по-голямата част от него 
е за износ, категоричен е 
д-р Йордан Господинов, 
изпълнителен директор на 
Асоциацията на произво-
дителите на рибни проду-
кти „БГ Фиш“.

„Нашият бизнес основ-
но е свързан с експорт и е 
подложен на голям мони-
торинг. Няма нищо стряс-
кащо в момента. Винаги в 
Черно море са се вливали 
много реки. Този язовир, 
който се скъса, се е разлял 
на много голяма площ. По-
скоро има опасност за ра-
йоните, където ще напра-
ви мочурища в Украйна, 
защото там могат да се 
развъдят комари и други 
насекоми“, казва той. Ри-

бари от Несебър, с които 
е говорил Господинов, също 
са потвърдили неговата 
теза, че няма как да се про-
мени солеността на вода-
та на Черно море и да се 
отрази по някакъв начин 
на рибата. 

„И да се промени, то ще 
бъде с много малка, незна-
чителна част от процента. 
Трябва да спрат да говорят 
и политици и медии, защо-
то това ще повлияе както 
на туризма, така и на нашия 
бизнес. Напротив, в момен-
та има много едра цаца. Да, 
по-малко е на брой, но пък 
е едра. Дължи се на това, че 
в момента има лефери, 
които се появиха по-рано. 
И паламуд се появи по-рано.

Цацата я продаваме в 
Румъния, Португалия, 
Ирландия. Рапаните ги 
продаваме на азиатския 
пазар. Най-голямата фирма, 
която лови цаца, на 90% я 
изнася. По-малките задо-

воляват вътрешния пазар. 
Изобщо не бива да има 
съмнения за качествата на 
рибата.

Още нещо – Черно море 
е много дълбоко. Има голя-
ма падина. Каквото и да 

влезе в него, то просто ще 
се загуби, освен това води-
те на морето имат свой-
ството да се самопре-
чистват“, категоричен е 
д-р Господинов. Той под-
черта, че са отговорен 
сектор. Фермите за миди 
работят на 100%, като 
половината е за износ, 
посочва още едно доказа-

телство, че няма проблем 
с водите на Черно море.

„Всеки един от нас си 
слага етикета с името на 
фирмата. Няма как онова, 
което изнасяме, да бъде с 
отклонения. Контролът 
е жесток“, заключи д-р 
Господинов, допълвайки, че 
рибарите нямат интерес 
да крият информация.

„
По-скоро има 
опасност за 
районите, 
където ще 
направи мочури-
ща в Украйна, 
защото там 
могат да се 
развъдят комари 
и други насекоми 

Йордан Господинов
ФОТО: БГ ФИШ

Йордан Господинов, „БГ Фиш“:

Рибарите са спокойни, голяма част от улова се изнася

Фермите за миди работят на 100%, като половината е за 
износ           ФОТО: БГ ФИШ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Дългогодишният казус с 
терена на ГУМ в центъра на 
Бургас е пред финал. Имотът, 
познат на бургазлии вече 40 
години като „Жабарника“ 
или „Дупката“, може би най-
накрая ще се превърне в 
красиво продължение на 
площад „Тройката“. Кметът 
Димитър Николов е входирал 
докладна записка с няколко 
варианта за предложения за 
подялба на имота между 
Община Бургас и останали-
те четирима собственици. 
Общинските съветници ще 
трябва да изберат един от 
вариантите за подялба, 
който юристът на Общи-
ната Златина Георгиева да 
предложи на предстоящото 
заседание в съда. 

По време на заседанията 
на различни комисии члено-
вете им се обединиха около 
Вариант 1. А той е следният: 

В целия имот от близо 11 
дка, 2 дка се обособяват в 4 
имота по 500 кв. м за всеки 
един от частните собстве-
ници. Това е повече, откол-
кото са реалните им владения 
в терена, но тъй като „Ма-
риета“ ЕОД има претенции 
за заплатени 3.9 млн. лева за 
правото на строеж, идеята 
на Общината е да компенси-
ра това с допълнителни 

квадратни метри. 
Пред репортер на „Черно-

морски фар“ адвокат Злати-
на Георгиева коментира, че 
допълнителните квадратни 
метри, които получават 
частните собственици, 
възлизат на 2.5 млн. лева, 
които няма да заплатят. 
Вещото лице е изчислило, че 
един квадратен метър в 
имота струва 923 евро. 

„В предложението са обо-
собени 4 имота по 500 кв. м 
за всеки един от останалите 
собственици. В терена се 
предвижда един имот от 900 
кв. м, в който Общината ще 
изгради евентуално публич-
на сграда. Има едни 400 кв. м, 
които са за озеленяване и ще 
затворят кръга на площад 

„Баба Ганка“. Претенциите 
на собствениците, които 
бяха изразявани гласно и 
негласно по време на съдеб-
ните заседания бяха, че освен 
всичко това „Мариета“ ЕОД 
иска да получи допълнител-
но още един имот като 
компенсация за парите, 
които са платили за правото 
на строежа – 3.9 млн. лева. 
Разбраха, че това няма да се 
случи и че компромис, който 
може да бъде направен от 
страна на Общината евен-
туално е да получат имоти, 
които са в повече квадратни 
метри от това, което имат, 
никой от тях да не заплаща 
допълнителните квадрати 
и „Мариета“ ЕОД да се от-
каже от претенциите си. 

Ние им предложихме да по-
лучат всичко в един общ 
имот и от там да се разби-
рат помежду си. Те обаче 
искаха да имат самостоя-
телни имоти. Смятаме, че 
това, което предлагаме, би 
трябвало да ги компенсира. 
Това е възможността за 
постигане на спогодба“, 
обясни юристът.

Собствениците са заяви-
ли, че са съгласни с два от 
изготвените варианти. 
Единият е гореописаният, а 
другият е подобен, но част-
ните имоти ще са с лице към 
площад „Тройката“. Общи-
на Бургас обаче не е съгласна 
с него, тъй като теренът на 
„Дупката“ тогава няма да се 
превърне в естествено про-

дължение на площад „Трой-
ката“. Затова предвидените 
имоти във Вариант 1 са с 
лице към улица „Хан Аспарух“.

„Идеята е площадът да е 
открит и Общината да 
изгради някаква публична 
сграда в имота с 900 кв. м. 
Останалите 8326 кв. м ще са 
за обществено обслужване. 
Така че в заключение, на 
предстоящото съдебно за-
седание ще предложим този 
вариант. След това вече ще 
има необходими процедури 
да се отразят имотите в 
кадастралната карта и ще 
се влезе в предложение за 
конкретна спогодба“, обясни 
адвокат Георгиева.

Мнозинството общински 
съветници се обединяват 

около такъв развой на съби-
тията, тъй като ако спо-
годба не бъде постигната, 
съдебната сага ще продължи 
още дълго време. Има и та-
кива, които заподозряха, че 
темата се ползва предизбор-
но преди местния вот. Живко 
Господинов от БСП обясни 
пред наш репортер, че имен-
но заради това се е въздържал 
от гласуване по време на 
заседанието на Транспорт-
ната комисия. 

Дали дългогодишният 
казус ще има решение, пред-
стои да разберем в началото 
на юли, когато е поредното 
съдебно заседание от десет-
годишната съдебна битка 
между Община и частни 
собственици. 

Градската драма „Дупката“ е пред щастлив финал

Вещото лице е изчислило, че един квадратен метър в имота струва 923 евро      ФОТО: СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Собствениците 
са заявили, че са 

съгласни с два от 
изготвените 

варианти
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ



Ще се превърне ли община 
Дебат. Жителите на Сливово зад проектите, тези в Дебелт – не. Сред притесненията 
са, че фотоволтаичният парк ще навреди на земеделие, екология и животновъдство
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СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Средец е на път да се 
превърне в т.нар. слънче-
ва долина и да влезе на 
картата на новите въз-
обновяеми източници на 
енергия. Засега обаче има 
само инвеститорски на-
мерения и редица въпро-
сителни пред тях. Инвес-
титорът трябва да се 
пребори с общественото 
мнение и да го преобърне, 
като изчисти проблемни-
те точки.

За четвърти път Об-
щинският съвет в Средец 
отхвърля двете намерения 
за изграждане на фотовол-
таични централи в зем-
лищата на селата Сливо-
во и Дебелт. Процедурата 
е даване на предварително 
съгласие за учредяване 
право на строеж.

Темата е наболяла, в 

Дебелт населението не 
желае инвестицията за-
ради притеснения, че 
това ще навреди на еко-
логията, животновъд-
ството и ще доведе до 
глобално затопляне, а 
Странджа е екологичен 
селски район с развито 
животновъдство, по 
време на пандемията бе 
предпочетен от много 
нови жители. В Сливово 
пък хората приветстват 
новата инвестиция, за-
щото виждат в нея начин 
да се подобри животът в 
селото и да получат пари 
за инфраструктура там. 

Инвестиционните 
намерения са на един и същ 
собственик – фирмите са 
„Сливово Солар ЕООД“ и 
„Деултум Солар“ ЕООД, 
които са дъщерни компа-
нии на „Тера Сол Енерджи“ 
ЕООД. Собственик е Кирил 

Кирилов, като справка в 
Търговския регистър по-
казва, че фирмите са ре-
гистрирани със седалище 
в Хасково, създадени са 
през май миналата година, 
а освен в района на Стран-
джа той  има инвести-
ционни намерения за фо-
товолтаични паркове в 
Златица, Луковит, Черни 
връх, Радомир.

ФЕЦ-овете ще се из-

граждат върху общинска 
земя. В Дебелт инвести-
цията ще бъде върху 1100 
декара. В разговор с фир-
мата стана ясно, че те 
нямат намерение да е 
върху земеделска обработ-
ваема, а върху пасища, 
които обаче са добре же-
лани, защото ще се допус-
кат животни, които да 
пасат под самите панели. 

По време на заседанието 

на Общинския съвет в 
Средец през май жители 
на Сливово изпратиха 
писмо, в него те обясняват, 
че чрез фотоволтаичната 
централа селото ще по-
лучава 3% от левовата 
равностойност на произ-
ведената енергия, което 
е не по-малко от 300 000 
лева, като ще се изразход-
ват средствата за соци-
ални нужди.

На отсрещната страна 
са хора от Дебелт, те 
организират подписка, 
ходят на сесии и сезират 
институции. В отговор 
на това до последното 
заседание пристигна пис-
мо от директора на Об-
ластна дирекция „Земеде-
лие“ Лидия Станкова. 
Според нея съгласно ЗСПЗЗ 
земите се дават на жи-
вотновъди, регистрирани 
в БАБХ като такива. Тя 
предостави справка за броя 
животни в общината. На 
територията на общи-
ната се отглеждат 8500 
говеда, които са 23% от 
говедата в областта, 9% 
са овцете и 12% – козите.

Според Станкова в три 
от земеделските имоти 
в Сливово, предложени за 
изграждането на ФЕЦ, 
попадат в постоянно 
затревени площи, в Дебелт 

Съветниците 
дебатира-
ха дълго по 
темата, но 
точките бяха 
отхвърлени
ФОТО: АРХИВ ЧФ

ДОНА МИТЕВА

Бившият зам. областен 
управител Владимир Кру-
мов се занимава в момента 
с изграждането на фото-
волтаични системи. 
Интерес към модерните 
енергии той има отпреди 
10 – 15 години. Средното 
му образование е свързано 
с производство на елек-
троенергия, оттам идва 
и интересът му, превърнал 
се в бизнес. 

„Възобновяемата енер-
гия е много интересен 
момент, който набира 
скорост през последните 
години. И ефектът при 
нея, реално, се усеща и се 
вижда. Технологиите се 
развиват много бързо. В 
бъдеще ще заема все по-
голям дял“, казва той.

Опитът му показва, че 
интерес за изграждане на 
големи фотоволтаични 
паркове имат най-много 
инвеститори. Тяхната 
цел е да продават елек-
троенергията в електро-
разпределителната мрежа.

Последният месец 
тръгват запитвания и от 
страна на граждани.

„В момента се засили 
интересът и от страна 
на домакинствата. С 
тази програма, която 
стартира преди около 20 
дни.

Има различни, гъвкави 
схеми за финансиране. 
Използват се банки. Но 
може и без тях. Инстала-
ция за домакинствата, 
ако няма съфинансиране 
– т. е. не е по програма, 

се изплаща между 
6 и 7 години 

Разбира се, зависи от 
големината на системата 
и от консумацията на ел. 
енергия. Ако съумее да я 
натовари максимално, 
може да я изплати и мно-
го по-бързо“, обяснява 
Крумов. Когато се разпо-
лага с фотоволтаици, 
липсват притесненията 
през деня да не се пуска 
бойлерът, да не се готви 
и т.н.. Не се чака нощната 
тарифа.

Има различни решения, 
батерии за съхранение. 
Технологията за изграж-
дане на батериите се 
развива много бързо. И 
една такава, подходяща 
за домакинството, може 
да съхрани електричество 
за вечерта между  4 и 6 
часа. Което е напълно 
достатъчно“, прави смет-
ка Крумов.

Въпреки това все още 

няма семейства

които напълно да са се 
отказали от услугите на 
енергодружествата и 
конвенционалното захран-
ване. „На 100% няма, за-

щото има различни фак-
тори, заради които така 
или иначе трябва да има 
мрежа. „До 90% консума-
цията може да бъде от 
фотоволтаици.  При 
сметка от 100 лева накрая 
да се плаща 10 лева е мно-
го добре“, обобщава той.

Животът на фотовол-
таичните системи е 

между  
20 и 30 години

Цената на една система 
за гражданите е между 10 
и 15 хиляди лева, като 
всичко зависи от консума-
цията на домакинството.

При монтирането на 
такава система има голя-
ма специфика. Особено при 
домашните електроцен-
трали монтажниците 
трябва да са регистрира-
ни по Закона за ВЕИ. Мал-
ко са подготвените кадри 
все още, но с налагането 
на тези технологии тех-

ният брой ще се увелича-
ва, убеден е специалистът.

Вече има различни 

лицензирани  
центрове

където се обучават тези 
монтажници към различи 
университети. Провеждат 
се интензивни курсове за 
обучение, завършващи с 
изпити. При успешното 
им полагане се получава 
удостоверение, с което 
се регистрира по Закона 
за ВЕИ и има право да 
монтира.

„Инженерите са в Ка-
марата на проектантите. 
Те не се занимават с мон-
таж, те проектират. 
Става дума за повишава-
не на квалификацията по 
програма „Еразъм+ – уче-
не през целия живот“. Там 
се обучават монтажници“, 
изяснява Крумов. 

Най-големият парк, 
който се проектира в 

момента с негово участие, 
е 40 мегавата. Той ще 
бъде разположен на площ 
от 450 декара.

„Подготвяме 

административните 
процедури

които са много дълги. Има 
много разрешителни ре-
жими, различни процеду-
ри, през които трябва да 
се премине. Монтирането 
на фотоволтаика е най-
лесната част. Да стигнеш 
до разрешение за строеж, 
процедурите са все още 
тежки. После при въвеж-
дането в експлоатация 
– също. Говорим за изграж-
дането на електроцен-
трали за продажба на 
електроенергия. За домаш-
ните централи не е тол-
кова сложно. За три – че-
тири дни могат да се 
набавят документите“, 
споделя бившият зам.
областен управител.

Бивш зам. областен управител изгражда 
фотоволтаичен парк на площ от 450 декара

Карнобат. Фо-
товолтаици 
на покрива на 
индустриална 

сграда
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

„
Интерес за 
изграждане на 
големи фото-
волтаични 
паркове имат 
най-много 
инвеститори

Владимир Крумов
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Средец в соларна долина

В същото време от 
фирмата инвеститор 
пуснаха съобщение за пол-
зите и за неразбирането 
на новите технологии. 

Ето го:

• Фотоволтаичната 
централа ще даде допълни-
телен стимул за икономиче-
ско и социално развитие на 
местното население;
• Гражданите сами избират 
за какви цели да се изразход-
ват финансовите постъпле-
ния;
• ВЕИ централата ще 
привлече индустрии, които 
искат да се възползват от 
зелена електроенергия.

Кой стои зад 
проекта?

Инвестиционното намере-
ние за изграждане на 
соларния парк върху площ 
от 1100 декара е на „Делтум 
Солар“ ЕООД, дъщерна 
компания на „Тера Сол 
Енерджи“ ЕООД. Компанията 
е представител за България 
на някои от най-големите 
инвестиционни фондове в 
света, които изграждат ВЕИ 
централи в САЩ, Европа, 
Азия и Австралия. 
Инвеститорите имат 
дълга история на реализира-
ни социално отговорни 
кампании в полза на 
местното население във 
всичките си реализирани 
проекти. От „Тера Сол 
Енерджи“ гарантират, че 
подкрепата ще се усети от 
всички живущи в община 
Средец. 

Фотоволтаиците  
ще носят значителни 
приходи за община 
Средец

Задължителна практика в 
реализираните проекти на 
международните партньо-
ри на българската компания 
за зелена енергия, е да 
даряват 3% от своя годишен 

оборот на всички общини, на 
чиито територии разпола-
гат соларните си паркове. 
Това са гарантирани преки 
постъпления в бюджетите 
на тези общини. От 
компанията уточняват, че 
става дума за процент от 
целия оборот, а не само от 
счетоводната печалба. 
Сумарно погледнато, 
говорим за увеличение на 
общинската хазна на Средец 
в размер на 1 – 1.5 млн. лв. 
годишно. Изпълнението на 
въпросния социален ангажи-
мент ще бъде гарантиран 
чрез договор между инвести-
тора и Общината.
Освен ежегодни приходи за 
местната хазна, инвести-
торите гарантират 
допълнителен финансов 
стимул за общината още 
при старта на проекта.

Соларният парк 
ще доведе и други 
инвестиции в района

Фотоволтаичната инвес-
тиция е важна стъпка по 
посока изграждане на 
енергийно независими 
общини. Това отговаря на 
новите и тежки зелени 
изисквания, заложени в 
Зелената сделка на Европей-
ския съюз. Зелените общини 
ще стават все по-привлека-
телни и за допълнителни 
инвестиции от големи 
индустрии в световен 
мащаб, които търсят 
достъп до зелен ток в 
близост до техните 
предприятия. 
Все по-често срещана 
практика е да се изнасят 
производства в други 
държави заради екологични-
те изисквания и затова в 
инвестиционния интерес 
попадат общини с непосред-
ствена близост до ВЕИ 
централи. В същото време, 
изплащането на въглеродни-
те емисии вече става 
непосилно за индустрията и 
затова тя търси терито-
риална близост до източни-

ци на зелена енергия, за да 
захрани своите производ-
ства.
Токът от чиста енергия е и 
предпоставка за подобрява-
нето на националната 
енергийна сигурност. Днес 
България изостава все 
повече от своите съседни 
държави по отношение на 
инвестициите във ВЕИ. Така 
от традиционен износител 
на енергия, България рискува 
да се превърне във второ-
степенен играч на регионал-
ния пазар и нетен вносител 
на електрическа енергия. 
Мащабните инвестиции в 
чисти източници на енергия 
са единственият начин да 
върнем ролята си на 
регионален енергиен лидер в 
новата европейска енергий-
на реалност. 

Ползите от 
фотоволтаичния 
парк ще се усетят  
от всички жители  
на община Средец 

Резултатът от финансова-
та подкрепа ще постъпва 
пряко в общинския бюджет и 
ще се насочи към инфра-
структурни подобрения в 
населените места, а също 
така социални и културни 
инициативи. 
Очакваната инвестиция в 
зелена енергия не само ще 
допринесе за опазването на 
околната среда, но и ще има 
положителен икономически 
ефект върху местното 
население, включително 
създаване на нови работни 

места, подпомагане на 
местния бизнес и намалява-
не на зависимостта от 
замърсяващи природата 
източници на енергия. 
Ако соларните проекти в 
региона се реализират, 
сметките за ток за бита и 
индустрията ще спаднат, 
като се намали зависимост-
та от твърди горива, които 
са доказано вредни за човека 
и природата. 

Инвеститорите 
подкрепят 
гражданското 
общество

„Тера Сол Енерджи“ има 
доброто намерение преди 
стартирането на проекта 
да подпомогне местно 
читалище, детска градина, 
местен спортен отбор или 
турнир и всякакви инициа-
тиви в интерес на всички 
жители на общината спрямо 
най-належащите им нужди. 
„Като социално отговорна 
компания, „Тера Сол Енер-
джи“ подкрепя гражданската 
самоинициативност. Ние 
виждаме Общината и 
местното население като 
наши партньори. Нашата 
цел е заедно с международ-
ните ни партньори да 
поощрим местните 
инициативи за подобряване 
средата за живеене и 
социалното благополучие на 
жителите на общината. 
„Тера Сол Енерджи“ ще 
подкрепи всички граждани, 
загрижени за бъдещето на 
своята община, желаещи да 

следят за прозрачното 
ползване на всеки лев, който 
даряваме за местния 
бюджет“, споделят от 
компанията. 
„Тера Сол Енерджи“ ще 
предостави платформа, в 
която жителите на община-
та сами да избират за какви 
цели да се изразходват 
финансовите постъпления. 
Ние поощряваме всички идеи 
и предложения във вземане-
то на решения за разпреде-
ляне на финансовата помощ, 
участвайки в неформални 
допитвания сред местното 
население. Призоваваме 
жителите на община Средец 
да се включат с предложения 
кои са най-наболелите 
проблеми на техния град, 
квартал и село, които 
трябва да се решат“, 
казват още от „Тера Сол 
Енерджи“.

Фотоволтаичният 
парк ще подкрепи 
и местните 
животновъди

Соларните паркове могат да 
се синхронизират отлично с 
животновъдството! 
Инвестиционните фондове, 
с които работи „Тера Сол 
Енерджи“, си партнират с 
животновъди в голяма част 
от своите проекти в САЩ, 
Европа, Азия и Австралия. 
Съвременните соларни 
паркове са напълно синхрони-
зирани с условията, необхо-
дими за животновъдите и в 
хармония с природата. Все 
повече фотоволтаични 

централи в света канят 
местните животновъди да 
пускат животните си на 
паша, за да спестят разходи 
от косене. 
Тревните площи в рамките 
на соларните инсталации 
представляват тучна и 
свежа паша, защото 
осигуряват сянка в горещи-
те летни дни, когато 
тревната настилка прегаря 
от слънцето.
В много държави вече има 
термин за този синхрон – Со-
ларни пасища. Изследвания 
показват, че комбинацията 
от паша с производство на 
фотоволтаична енергия има 
предимства и за двете 
дейности. Наблюдава се 
по-висока хранителна 
стойност на тревата, 
което не води до промяна в 
живото тегло на животни-
те независимо дали са в 
соларни, или открити 
пасища.

Фотоволтаиците не 
вредят на хората, 
животните и 
природата

Един от често задаваните 
въпроси за фотоволтаици-
те е дали те могат да ни 
навредят. Краткият 
отговор е – Не! Няма 
изследване, което да доказва 
негативни ефекти върху 
хората, животните или 
природата. 
Фотоволтаиците са 
най-щадящата ВЕИ техно-
логия с минимален отпеча-
тък върху околната среда. 
Тя е устойчив и чист 
източник на енергия, който 
не произвежда вредни 
частици във въздуха, 
намалява замърсяването и 
прави нашите градове и 
населени места по-здраво-
словни места за живеене.
Фотоволтаичните системи 
не излъчват прекомерен 
шум, поради което са 
напълно подходящи за 
разполагане в близост до 
населени места.

това са 680,925 дка, за тях 
е поискана промяна в пре-
връщането им в неземе-
делски площи. Тя обяснява, 
че не е против инвести-
цията, но стига тя да не 
е в разрез с развитието на 
животновъдството и 
трябва да се подсигурят 
постоянно затревени 
площи, като изключените 
терени се заменят с рав-
ностойни. Писмото ѝ е 
съпроводено с подписка от 
340 души. 

„Имаме достатъчно 
пасища, които да оставим 
на животновъдите, освен 
това те не ползват само 
общински, а частни и 
собствени“, заяви пред 
съветниците Маргарита 
Стойчева, директор Ди-
рекция „Икономическо 
развитие, земеделие и гори“ 
от Община Средец. По 
думите ѝ, едни земи ще 

бъдат изведени от посто-
янно затревения слой и ще 
бъдат вкарани други, 

така че да не се нарушава 
балансът. Подобна е била 
ситуацията с инвестиция 
от този вид в Дюлево и 
Светлина, като са дадени 
земи в Горно Ябълково и 
Долно Ябълково.

„При разговори с жи-
вотновъди имаше само 
един, който отглежда 
говеда и заяви, че не желае 
да ги отстъпи, и сме ги 

изключили от намерение-
то на заявителя“, допъл-
ни още Стойчева. 

Повечето изказвания са 
политически и са на фона 
на идващите местни из-
бори. Да, действително 
противниците са канди-
дати за кметове и съвет-
ници. Един от тях е Ди-
митър Янков, който 
заяви, че ще се кандида-

тира за кмет. Иван Кичев 
също, но той промени 
отношението си към 
инвестицията, дори зая-
ви, че подписката в Дебелт 
е фалшива и ще я подложи 
на графологична експер-
тиза. Той заяви, че с най-
големите животновъди 
инвеститорът се е разбрал.

„Ако съм на мястото 
на кмета, бих вкарал тази 

подписка в прокуратура-
та, за де установи нейна-
та истинност. Ако не се 
осъществят тези проек-
ти, ние накърняваме ин-
тересите на общината“, 
заяви още Кичев като 
допълва, че зад атаките 
„стои псевдобизнесмен“, 
чиито намерения прозират 
зад спирането на инвес-
тицията.

Величка Хемпел, която 
организира подписката, е 
категорична, че те не са 
против инвестицията, 
но против мащабите ѝ. 
Сред мотивите са, че 
фотоволтаиците ще 
донесат вреди, батериите 
им не се рециклират, а 50 
години е твърде дълъг 
период от време.

След гласуването осем 
съветници бяха „за“, 4 
„против“ и трима „въз-
държали се“.

Ще изгуби ли 
Средец тази 
инвестиция 
предстои да 
видим
ФОТО: АРХИВ

„
Не възразяваме 
срещу каквато 
и да е инвести-
ционно намере-
ние, стига да не 
засяга и да не е 
разрез с разви-
тието на 
животновъд-
ството

Лидия Станкова, 
Областна дирекция 
„Земеделие и гори“

ФОТО: АРХИВ

В много държа-
ви съществува 
терминът со-
ларни пасища, 
там животни-
те пасат под 
самите панели
ФОТО: ИНТЕРНЕТ



ПОКАНА ЗА УЧАСТИЕ В ТЪРГ

Въз основа на Заповед на управителя № РД-07- 
54/19.06.23 г. издадена на основание  чл.18 ал.1 и 
ал.2 от Наредбата за условията и реда за  упражняване 
правата на собственост в търговски дружества, участието 
в граждански дружества и сключването на договори за 
съвместна дейност от община Бургас, по реда на глава 
VII във връзка с чл.61 и следващите от Наредбата за реда 
за придобиване, управление и разпореждане с общински 
имоти и вещи, приети от Общински съвет - Бургас:

І. ОТКРИВАМ процедура за провеждане на  публични 
търгове с явно наддаване за отдаване под наем  за срок 
от три години  на нeдвижими имоти -търговски обекти 
на дружеството, с адреси в гр. Бургас:

1. СОС с идентификатор  07079.602.513.5 по КККР 
на гр. Бургас, с площ от 25.62 кв.м с предназначение за 
търговска дейност, с адрес: гр. Бургас, ж.к.”Славейков”, 
районен пазар „Младост“, с предназначение извършване 
на търговска дейност- търговия на дребно, с начална 
тръжна месечна наемна цена 300 лв.с ДДС  и стъпка за 
наддаване 30 лв. с ДДС.

2. СОС с идентификатор с идентификатор 07079.602.513.4 
по КККР на гр. Бургас с предназначение на сградата за 
търговска дейност, с адрес: гр. Бургас, ж.к.”Славейков”, 
районен пазар „Младост“, с предназначение извършване 
на търговска дейност- търговия на дребно, с начална 
тръжна месечна наемна цена 300 лв.с ДДС  и стъпка за 
наддаване 30 лв. с ДДС.

3. Търговски обекти, разположен в ПИ с идентификатор 
07079.651.285 по КККР на гр. Бургас- с адрес: Пазар на 
селскостопанска продукция, хранителни и промишлени 
стоки, гр. Бургас,  ж.к. ”М. Рудник”:

а/ Магазин № 2 в сграда блок № 1, с идентификатор 
07079.651.285.4, с адрес  гр. Бургас, ж.к. Меден Рудник 
зона “А”, ул. Апостол Войвода № 3, с площ от 24,37 кв.м., 
с предназначение извършване на търговска и/или про-
изводствена дейност, с начална тръжна месечна наемна 
цена 280 лв. с ДДС  и стъпка за наддаване 28 лв. с ДДС

б/ Магазин № 3 в сграда блок № 1, с идентификатор 
07079.651.285.4, с адрес  гр. Бургас, ж.к. Меден Рудник 
зона “А”, ул. Апостол Войвода № 3, с площ от 50.19 кв.м., 
с предназначение извършване на търговска и/или про-
изводствена дейност, с начална тръжна месечна наемна 
цена 320 лв. с ДДС  и стъпка за наддаване 32 лв. с ДДС

в/  Магазин № 2 в сграда блок №3, с идентификатор 
07079.651.285.3, с адрес  гр. Бургас, ж.к. Меден Рудник 
зона “А”, ул. Апостол Войвода № 3, с  площ от 37.43  
кв.м., с предназначение извършване на търговска и/или 
производствена дейност, с начална тръжна месечна наемна 
цена 320 лв. с ДДС  и стъпка за наддаване 38 лв. с ДД

г/ Магазин № 1 в сграда блок № 4, с идентификатор 
07079.651.285.2, с адрес  гр. Бургас, ж.к. Меден Рудник 
зона “А”, ул. Апостол Войвода № 3, с площ от 37.25 кв.м., 
с предназначение извършване на търговска и/или про-
изводствена дейност, с начална тръжна месечна наемна 
цена 140 лв. с ДДС  и стъпка за наддаване 14 лв. с ДДС

4. Търговски обект – магазин № 2 , разположен в 
сграда  блок 1 с идентификатор 07079.614.141.8,  с 
адрес: гр. Бургас, Цeнтрален пазар „Краснодар”,ж. к. 
”Възраждане” - Магазин № 2 в сграда- блок № 1, с 
площ от 27.90 кв.м., с предназначение извършване на 

търговска дейност на дребно с риба и рибни продукти, с 
начална тръжна месечна наемна цена 660 лв. с ДДС  и 
стъпка за наддаване 66 лв. с ДДС.

5. Търговски обект - Магазин № 8 разположен в сграда 
с идентификатор 07079.501.192.1 с адрес: област Бургас, 
община Бургас, гр. Бургас, п.к. 8000, ж.к. „Изгрев“, функц. 
предн. Сграда за търговия, брой етажи 1, застроена площ 
396 кв.м., с площ на обекта от 22 кв.м., с предназначение 
извършване на търговска дейност – търговия на дребно 
с месо, с начална тръжна месечна наемна цена 780 лв 
.с ДДС  и стъпка за наддаване 78 лв. с ДДС.

6. Обединени три броя търговски обекти № 8, № 9 и 
№10, разположени в сграда с идентификатор 07079.609.275.1 
по КК на гр. Бургас, „Славейково пазарче“, с площ от 16,45 
кв.м. всеки,  с предназначение, съгласно разрешение за 
ползване: за продажба на плодове и зеленчуци, риба и 
закуски, с начална тръжна месечна наемна цена 900 лв. 
с ДДС  и стъпка за наддаване 90 лв. с ДДС

7.СОС – подблоково помещение, с идентификатор 
07079.607.421.1.14, с адрес - гр. Бургас, п.к. 8000, ж.к. 
„Лазур“, ул.“ Иван Богоров“ № 64, ет.0, с площ  от 80 кв.м, 
състоящо се от 4 самостоятелни помещения и санитарен 
възел с начална тръжна месечна наемна цена 600 лв. с 
ДДС и стъпка за наддаване  60 лв. с ДДС.

8. Помещение № 7 с площ от 15 кв.м., с предназна-
чение за склад, разположен в сграда с идентификатор 
07079.605.165.8 с адрес: Промишлена зона  „Север“, 
/бивш   Хлебозавод/, с функционално предназначение 
на сградата – складова база, брой етажи – 1 , застроена 
площ 635 кв.м, която представлява сграда № 8 построена 
в ПИ с идентификатор 07079.605.165, с начална тръжна 
месечна наемна цена 54 лв. с ДДС  и стъпка за наддаване 
5 лв. с ДДС.

9. Складово помещение № 11 с площ от 50 кв.м., 
с предназначение за склад, разположен в сграда с 
идентификатор 07079.605.165.8 с адрес: Промишлена 
зона  „Север“, /бивш   Хлебозавод/, с функционално 
предназначение на сградата – складова база, брой етажи 
– 1, застроена площ 635 кв.м, която представлява сграда 
№ 8 построена в ПИ с идентификатор 07079.605.165, с 
начална тръжна месечна наемна цена 200 лв. с ДДС  и 
стъпка за наддаване 20 лв. с ДДС.

10. Помещение №13 с площ от 86 кв.м. - бивша ел. 
работилница, находяща се в сграда 07079.605.165.9, 
област Бургас, община Бургас, гр. Бургас, п.к. 8000, ПЗ 
“Север”, вид собств. частна, функц. предн. Промишлена 
сграда, застроена площ 285 кв.м. /бивш Хлебозавод/ с 
начална тръжна месечна наемна цена 344 лв. с ДДС  и 
стъпка за наддаване 34 лв. с ДДС.

11. Помещение №14 с площ от 30 кв.м. - склад, 
находящ се в сграда Сграда 07079.605.165.9, област 
Бургас, община Бургас, гр. Бургас, п.к. 8000, ПЗ “Север”, 
вид собств. Частна, функц. предн. Промишлена сграда, 
брой етажи 1, застроена площ 285 кв.м, разположен 
между  бившата електро работилницата и механичната 

работилница, с начална тръжна месечна наемна цена 150 
лв. с ДДС  и стъпка за наддаване 15 лв. с ДДС. 

12. Обособено помещение от 186 кв.м., находящо 
се в сграда с идентификатор 07079.605.165.1, област 
Бургас, община Бургас, гр. Бургас, п.к. 8000, ПЗ “Север”, 
вид собств. Частна, функц. предн. Промишлена сграда, 
брой етажи 2, застроена площ 2996 кв.м., който обект 
е отбелязан в ескиз, с начална тръжна месечна наемна 
цена от 893 лв. с ДДС  и стъпка за наддаване 89 лв. с ДДС.

13. Склад № 30 /бившо помещение за газова инста-
лация/ с площ от 220 кв.м., в сграда Сграда с идентифи-
катор 07079.605.165.19, с адрес: гр. Бургас, п.к. 8000, 
ПЗ “Север”, вид собств. Частна, функц. предн.: Друг вид 
производствена, складова, инфраструктурна сграда, брой 
етажи 1, застроена площ 1612 кв.м, находящ се в бивш 
Хлебозавод, с начална тръжна месечна наемна цена 924 
лв. с ДДС  и стъпка за наддаване 92 лв. с ДДС.

14. Обособена част от помещение №15, с площ от 50 
кв.м. от бивша механична работилница, находяща се в 
сграда 07079.605.165.9, област Бургас, община Бургас, гр. 
Бургас, п.к. 8000, ПЗ “Север”, вид собств. частна, функц. 
предн. Промишлена сграда, застроена площ 285 кв.м. /
бивш Хлебозавод/, с начална тръжна месечна наемна цена 
от 300 лв. с ДДС  и стъпка за наддаване 30 лв. с ДДС.

15. Склад № 1 в блок1 с площ от 90  кв.м, с пред-
назначение за склад, разположен в сграда с идентифи-
катор 07079.605.186.9 с адрес: гр. Бургас, промишлена 
зона „Север“ ет.1 , построена в имот с  идентификатор 
07079.605.186 с адрес: гр. Бургас, промишлена зона 
„Север“, вид територия урбанизирана НТП за складова 
база,  с начална тръжна месечна наемна цена 324 лв. с 
ДДС и стъпка за наддаване 32 лв. с ДДС.

16. Склад № 6 в блок 1 с площ от 48 кв.м с предназ-
начение за склад, разположен в сграда с идентификатор 
07079.605.186.9, с адрес: гр. Бургас, промишлена 
зона „Север“ ет.1 , построена в имот с  идентификатор 
07079.605.186 с адрес: гр. Бургас, промишлена зона 
„Север“, вид територия урбанизирана НТП за складова 
база,  с начална тръжна месечна наемна цена 173 лв. с 
ДДС и стъпка за наддаване17 лв. с ДДС

17. Склад № 1 в блок 2  с площ от 114 кв.м, раз-
положен в сграда с идентификатор 07079.605.186.8,  
област Бургас, община Бургас, гр. Бургас, Промишлена 
зона Север, вид собств. Общинска частна, функц. 
предн. Складова база, склад, брой етажи 1, с начална 
тръжна месечна наемна цена 411 лв. с ДДС и стъпка за 
наддаване 41 лв. с ДДС.

18. Склад № 9 в блок 5 с площ от 50 кв.м, разположен 
в Сграда с идентификатор 07079.605.186.2, област Бургас, 
община Бургас, гр. Бургас, Промишлена зона Север, вид 
собств. Общинска частна, функц. предн. Складова база, 
склад, брой етажи 1,  с начална тръжна месечна наемна 
цена 180 лв. с ДДС и стъпка за наддаване 18 лв. с ДДС

19. Склад № 10 в блок 5 с площ от 72 кв.м, с предназ-
начение за склад, разположен в Сграда с идентификатор 

07079.605.186.2, област Бургас, община Бургас, гр. 
Бургас, Промишлена зона Север, вид собств. Общинска 
частна, функц. предн. Складова база, склад, брой етажи 
1,  с начална тръжна месечна наемна цена 260 лв. с ДДС 
и стъпка за наддаване 26 лв. с ДДС

ІІ. Търговете ще се проведат на 14.07.23 г. от 13.30 
ч. в седалището на „Бургаски пазари” ЕООД- гр. Бургас, 
ул.”Цариградска”№ 57, административна сграда ет.2.

Заявление за участие и депозит да се внесат в срок 
до 14.00 ч на 13.07.22 г.

 В случай, че за търга не са подадени заявления, срокът 
за подаване на заявления се продължава с 14 дни до 
31.07.23 г. в 14:00 ч.,  като в този случай търговете ще 
се проведат на 01.08.2023 г. от 13:30 ч.

III. В случай, че след продължаване на срока няма 
подадено нито едно заявление ще се проведе повторен 
търг на 16.08.23 г., като срокът за подаване на заявления 
за участие и депозит е до 14.00 ч на 15.08.23 г.

Определям следните изисквания към  кандидатите 
за участие в търговете:

Участник в съответния търг може да бъде всяко българско 
или чуждестранно ФЛ или ЮЛ, регистрирано като търговец 
по Търговския закон, не е обявено в несъстоятелност, 
не се намира в производство по несъстоятелност, не се 
намира в производство по ликвидация, не е лишено от 
право да упражнява търговска дейност, няма задължения 
към държавата и към Община Бургас, няма задължения към 
„Бургаски пазари” ЕООД, ако е бил предишен наемател, 
наемният договор не е бил прекратен поради виновно 
поведение на участника.

Определям ред за закупуване на тръжната доку-
ментация, размер и начин на плащане на цената й, 
краен срок за приемане на заявленията на участниците  
както следва:

1.Тръжната документация се получава в касата на 
„Бургаски пазари” ЕООД, гр. Бургас, ТК ”Краснодар” 
ет.1-вход към Централен пазар, след заплащане на 
стойността й от 80 лв. 

2. Заявления за участие в търга се приемат в запечатан 
непрозрачен плик, с ненарушена цялост,  в деловодството 
на „Бургаски пазари” ЕООД  гр. Бургас, ул.”Цариградска”№ 
57, Централен пазар „Краснодар”, административна 
сграда, 2 етаж.

Депозитът за участие в съответния търг е в трикратния 
размер на началната тръжна месечна наемна цена, и 
следва да се внесе  по разплащателна сметка на “Бургаски 
пазари” ЕООД  в Търговска банка „Д“ АД - Бургас: IBAN: 
BG 02 DEMI 9240 1000 1789 68 BIC: DEMIBGSF . 

Внесените от кандидатите депозити за участие в търг с 
явно наддаване не се възстановяват в следните случаи:

1. Когато кандидат, подал заявление не се яви на търга;
2. Когато участникът, определен за спечелил търга, 

откаже да подпише договор за наем, респективно да 
заплати предложената от него наемна цена.

Огледи на имотите могат да се извършат  в присъствие 
на техническия организатор.

Разяснения по тръжните процедури и допълнителна 
информация в срока за подаване на заявленията за 
участие  в търга на тел.: 056/894293. 

УПРАВИТЕЛ: /Донка Христова/

Бургаското ОУ „Любен Каравелов“ демонстрира  
модулно обучение по „Иновации в действие“

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

През настоящата 2022 – 
2023 учебна година ученици-
те от четвърти „б“ клас от 
ОУ „Любен Каравелов“, 
Бургас продължиха да се 
обучават в иновацията 
„Детска научна лаборатория“ 
– интегрирано обучение по 
математика, околен свят и 
технологии. Заниманията се 
провеждат по 2 учебни часа 
седмично с цялата паралелка. 

От 2018 – 2019 година ОУ 
„Любен Каравелов“ Бургас е 
иновативно училище с про-
ект „Развитие на творческия 
потенциал и научен интерес 
на учениците чрез въвежда-
не на модулно обучение“.

Учебният материал e 
разделен на четири тема-
тични модула: Математи-
ката в природата – творче-
ски задачи и експерименти, 
чрез които децата правят 
междупредметни връзки 
между математиката и 
околния свят; Математика-
та в живота на хората – 
практически задачи, свързани 
с приложение на математи-

ката в ежедневните дейнос-
ти на човека; Забавна арит-
метика – числословици, 
диаграми, пиктограми, ра-
чешки задачи и др.; Логически 
игри и задачи – логически 
ребуси, пъзели, кодиране, 
математически фолклор.

Обучението се осъщест-
вява по модела „Динамична 
класна стая“. Два пъти го-
дишно се реализират бинар-
ни уроци по определени 
теми от учебния материал. 

Училището за четвърта 
година бе домакин от 3 до 5 

май 2023 по проекта. Гости 
са иновативно ОУ „Петко 
Бонев“ – Перущица и неино-
вативните училища ОУ 
,,Васил Левски” – с. Еница, НУ 
„Захари Стоянов“ – Любимец.

Форумът откри Пепа 
Марчева, директор на учи-
лището домакин, която 
приветства с добре дошли 
учителите и учениците. Г-н 
Димитър Митев, учител по 
история и цивилизации, 
организира викторина на 
тема „Войни за национално 
обединение“ по повод 110 

години от Втората Балкан-
ска война. Участие взеха 
учениците от клуб „Млад 
историк“. 

В актовата зала на учи-
лището се проведе кръгла 
маса, по време на която г-жа 
Николина Стоянова и г-жа 
Камелия Янчева представи-
ха работата си по иноваци-
ята през настоящата годи-
на. Представителите на ОУ 
„Петър Бонев“, Перущица 
представиха своята иновация, 
а партньорите от ОУ ,,Васил 
Левски”, с. Еница, НУ ” Заха-

ри Стоянов” – Любимец в 
Бургас споделиха добри прак-
тики. 

Преподавателите г-жа 
Николина Стоянова и г-жа 
Камелия Янчева изнесоха 
бинарен урок на тема „Слън-
чевата система. Свойства 
на светлината“ и умело съ-
четаха учебните предмети 
математика, човекът и 
природата, български език и 
литература, технологии и 
предприемачество. Учени-
ците от четвърти „б“ клас 
работеха на групи в часа, 
затвърдиха и надградиха 
знанията си за планетите 
от Слънчевата система, за 
свойствата на слънчевата 
светлина и нейното значение 
за живота на Земята, пока-
заха логическото мислене, 
наблюдателност и въобра-
жение чрез решаване на за-
нимателни задачи. 

Използвани в урока бяха 
образователната платфор-
ма Mozaik – видеоклип „Как 
са създадени Слънцето и 
Луната?“ и „Интересни фа-
кти за дъгата“, презентация 
със забавни задачи „Слънче-

вата система“, учебно пома-
гало „Математиката около 
нас“, учебник по технологии 
и предприемачество, детска 
енциклопедия „Най-интерес-
ните експерименти“, макети 
на Слънчевата система, из-
работени от учениците.

Гост на урока беше и г-жа 
Яница Куманова, старши 
експерт по приобщаващо 
образование РУО-Бургас и 
преподаватели от ОУ „Лю-
бен Каравелов“ Бургас.

Във всички дейности учи-
тели и ученици от парт-
ньорските училища бяха 
въвлечени в модулното 
обучение и се запознаха не 
само на теория, а и на прак-
тика с иновацията на учи-
лището.  

ОУ „Любен Каравелов“ е в 
списъка на одобрените ино-
вативни училища за учебна-
та 2023 – 2024 година и през 
следващите 4 години ще 
работи по тема „Развитие 
на научния интерес на уче-
ниците чрез въвеждане на 
факултативен учебен пред-
мет „Детска научна лабора-
тория“.
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Домакинство. Учители и ученици от партньорските училища 
бяха въвлечени да участват в учебния процес

Директорът 
на бургаско-
то училище 
Пепа Марчева 
поздрави с 
„добре дошли“ 
гостите
ФОТО: ОУ „ЛЮБЕН 
КАРАВЕЛОВ“



Във връзка с изпълнение-
то на най-големия 
досега социален проект 

на Община Айтос –  „Грижа 
в дома в община Айтос“, 
екипът за организация и 
управление на проекта с 
ръководител Анастасия 
Даутева организира ин-
формационна среща на  
21 юни в Заседателната 
зала на Община Айтос.  
Проектът е по Процедура 
BG05SFPR002-2.001 „Грижа 
в дома”, финансирана от 
Европейски социален фонд 
плюс, чрез Програма „Разви-
тие на човешките ресурси 
2021 – 2027“, по договор за 
предоставяне на безвъзмезд-
на финансова помощ. При-
състваха представители на 
социалните служби, екипи-
те за изпълнение на проекта, 
домашни санитари, психо-

лози, представители на 
Общинска администрация, 
медии и граждани.

Анастасия Даутева пред-
стави презентация за це-
лите на проекта – осигуря-
ване на подкрепа в домашна 
среда за лица с увреждания 
и възрастни хора, зависими 
от грижа. Основната идея 
е проектът да разшири 
възможностите за предос-
тавяне на мобилни, интег-
рирани здравно-социални 
услуги, включително и в 
контекста на пандемична 
ситуация.

Териториалният обхват 
на проекта включва гр. 
Айтос и селата Мъглен, 
Дрянковец, Пещерско, Чер-
на могила, Карагеоргиево, 
Тополица, Черноград, Пир-
не, Караново и Поляново. 
Продължителността на 

дейностите е 13 месеца – от 
16.01.2023 до 16.02.2024 г.. 
Предоставянето на поча-
сови мобилни, интегрирани 
здравно-социални и други 
услуги е в продължение на 
12 месеца. Общата стойност 
на проекта е 636 476.66 лв., 
от които 541  005,16 лв. – 
европейско финансиране и 
97 471,50 лв. – национално 
съфинансиране. 

Дейностите включват 
предоставяне на почасови 
мобилни, интегрирани 
здравно-социални услуги по 
домовете и психологическа 
подкрепа за потребители-
те. Те получават лична 
помощ за лична хигиена, 
приемане на лекарства, 
придружаване до лекар, 
болнично заведение, соци-
ална услуга и др. Получават 
подкрепа в битовото об-

служване – приготвяне на 
храна, хранене, пазаруване, 
поддържане на хигиена в 
жилището, пренасяне на 
дърва, палене на печка и др. 
Важна част от проекта са 
дейностите в подкрепа на 
социалното включване – 
помощ в общуването и 
контактите, администра-
тивни услуги и др., както 
и дейностите в подкрепа 
на здравните потребности, 

реадаптация, рехабилитация 
и превенция на социално-
значимите заболявания.

Във връзка с изпълнение-
то на проекта Община 
Айтос обяви конкурс за 
заемане длъжностите по 
проекта Социален работник; 
Диспечер; Психолог; Меди-
цинска сестра; Домашен 
санитар и Шофьор-достав-
чик. 240 са приетите и 
входирани заявления на 

кандидат-потребители по 
проекта. Извършено е кла-
сиране на кандидат-потре-
бителите;. 99 са приетите 
заявления от кандидати за 
персонал и е проведен конкурс 
в два етапа. Осъществени 
са опознавателни срещи 
между потребители и кан-
дидати за домашен санитар, 
проведено е въвеждащо 
обучение за персонала, обя-
ви на информационната 
среща Даутева.

Стана ясно още, че са 
сключени договори за услу-
га със 118 потребители. 
Сключени са трудови дого-
вори с 53-ма кандидати за 
персонал по проекта – два-
ма социални работници, 
един диспечер, двама психо-
лози, три медицински сестри, 
44 домашни санитари и един 
шофьор -доставчик.

НП

„Грижа в дома“ – най-големият социален 
проект, изпълняван досега в община Айтос
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Традиционно, спорт-
ният клуб по борба 
„Айтос“ всяка година 
през лятото участва в 
Националния турнир по 
борба за деца, в чест на 
олимпийския шампион 
Димитър Добрев, който 
се организира в с. Езерче, 
община Цар Калоян. 

От националната 
надпревара на тепиха на 
17 юни айтоските борци 
се завърнаха с два златни, 
два сребърни и един брон-
зов медал. А Ибрахим 
Мустафа, категория до 

35 кг, освен злато, грабна 
и Купата за „Най-тех-
ничен състезател“ на 
турнира.

В категория до 38 кг 
златото заслужено спе-
чели и Александър Кандур. 
Сребърни медалисти 
станаха Стефан Кандур, 
категория до 30 кг и 
Мустафа Тахиров, кате-
гория до 47 кг. За отлич-
ното си представяне 
бронзов медал получи и 
Сабахатин Хюсеин, ка-
тегория до 42 кг.

НП

Пет медала за айтоските деца от Националния турнир 
по борба в чест на олимпийския шампион Димитър Добрев

Отборът на Айтос в Езерче
Ибрахим Мустафа с Ружди Ахмед и представи-
тел на организаторите

Екипът за 
организация и 
управление на 

проекта



ПРОДЪЛЖЕНИЕ ОТ СТР. 1

Трима са мъжете домаш-
ни санитари по общински 
проект „Грижа в дома в 
община Айтос“. Най-раз-
говорлив се оказа Селяйдин 
от с. Дрянковец. Няма 
професионален опит, но 
пък има опита на добър и 
сърцат човек – грижил се 
за стари хора от селото 
години наред, без заплаща-
не. „Гледал съм една ком-
шийка, защото нямаше 
близки. Две-три години съм 
я водил по доктори, носил 
съм ѝ дърва, палил съм печ-
ката. Какво ли не – по 
банки и служби съм ходил 
с нея. На зъболекар съм 
водил старци, които се 
нуждаят от помощ – мно-
го преди да ме включат в 
проекта“, разказва Селяйдин. 
Сега обгрижва две стари 

жени в домовете им, по два 
часа, справя се без проблем 
с всяко задължение в длъж-
ностната характеристи-
ка. „Хората му имат дове-
рие, справя се възможно 
най-добре. Има добра ко-
муникация с потребите-

лите, доволни са от гри-
жите, които полага за тях“, 
е мнението на екипа по 
изпълнение на проекта.

Попадаме и на две дами, 
които работят по проек-
та в Дрянковец – назначе-
ни са на четиричасов ра-

ботен ден. Работата не 
ги затруднява, имат по 
един потребител. „И по-
требителите са доволни, 
и ние сме доволни“, казват 
Фийдес Халил и Гюлсюм 
Сабри.

До тях е Хюрю Юмер от 

с. Черна могила, която 
плътно, в продължение на 
по два часа полага грижи за 
двама потребители. Ири-
на Донева пък ни разказва 
как преминава денят на 
един домашен санитар в 
града. „Денят ми минава 

много добре. Имам три 
баби, едната на 78 години, 
няма близки, внучката и 
дъщеря ѝ починаха. Когато 
ѝ позвънят познати, вина-
ги казва: този път имам 
много хубаво момиче. Това 
съм аз – тези думи ме то-
плят. Другата баба, на 90 
години, е много подвижна 
– излиза навън, много се 
разбираме. Третата е све-
кърва ми. При нея съм че-
тири часа, защото е вече 
на 94 години. Всичките ми 
са мили“, казва Ирина.

Според заетите по про-
екта домашни санитари, 
хората са изключително 
доволни, че могат да полз-
ват социалната услуга по 
общинския проект, сега 
вече не само в града, но и в 
общо 10 от 16-те населени 
места в община Айтос.

НП
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„Грижа в дома” не само в града, 
но и в 10 от селата

Селяйдин помагал и без заплащане На Ирина разчитат три възрастни 
дами от Айтос

Гюлсюм Сабри, Фийдес Халил и Хюрю Юмер

О Б Я В А
за набиране на персонал по проект

„Укрепване на капацитета на Община Айтос  
за предоставяне на социални услуги“

 
 Във връзка с изпълнение на дейностите по проект „Ук-

репване на капацитета на Община Айтос за предоставяне 
на социални услуги“, съгласно договор за безвъзмездна 
финансова помощ № BG05SFPR002-2.002-0104-С01, 
финансиран от Европейски социален фонд плюс по 
Оперативна програма „Развитие на човешките ресурси” 
2021-2027 г., Процедура BG05SFPR002-2.002 „Укрепване 
на общинския капацитет“ община Айтос в качеството си 
на конкретен бенефициент

ОБЯВЯВА 
от 19.06.2023 г. до 30.06.2023 г. 

се приемат документи 

за заемане на следните длъжности по проект „ Укреп-
ване на капацитета на Община Айтос за предоставяне на 
социални услуги“: 

1. Описание на длъжностите:
 Социален работник - 2 лица на срочен трудов договор. 
 Едно лице за срок от 19 месеца, на осем часов ра-

ботен ден и едно лице за срок от 20 месеца , на осем 
часов работен ден.

 2. Кандидатите трябва да отговарят на следните 
изисквания:

2.1.Минимална образователна степен за заемане 
на длъжностите: 
 Образование: висше
 Образователна степен: бакалавър
 Област на висшето образование: „Социални, сто-

пански и правни науки“, „Педагогически науки“.
 Професионално направление - „Социални дейности“, 

„Педагогика“, „Психология“, „Право“, „Администрация и 
управление“.
 Трудов и професионален опит – не се изисква. 

Ще се счита за предимство трудов опит в областта на 
социалните дейности.

2.2. Допълнителни умения и квалификации:
 Мотивация и нагласа за работа в социалната сфера, 

с лица в неравностойно положение и възрастни хора.
 Работа с компютър /работа с текстообработващи 

компютърни програми – Word, Excel/
 Комуникативна компетентност, умения за работа в екип.
2.3.Основни задължения:
 информиране и консултиране на граждани и по-

требители на социални услуги, относно съществуващите 
социални услуги , който имат право да ползват, условията 
и сроковете за тяхното ползване и заплащане.
 Оказване на съдействие и консултиране на лицата за 

избор на подходяща/и за тях социална услуга/и и други.

3. Начин на провеждане на подбора:
 Подбор по документи/ проверка на съответствието 

на представените документи с обявените изисквания / 
в срок до 7/седем/ работни дни след изтичане срока за 
подаване на документи.
 интервю с допуснатите кандидати

4. Необходими документи за кандидатстване:
 Заявление - образец ( Приложение № 1;) 
 Документ за самоличност (за справка); 
 Автобиография; 
 Копие от документ за завършено образование /

образователно-квалификационна степен, която се изисква 
за длъжността/; 
 Служебна бележка от Бюро по труда (ако кандида-

тът е безработен);
 Декларация /по образец/ - приложение 2
 Декларация лични данни / по образец/ - приложение 3

5. Място и срок за подаване на документите за участие:
 Документи за кандидатстване се представят лично от 

кандидатите в периода: от 19.06.2023 г. до 30.06.2023 
г. включително на адрес: гр. Айтос, ул. „Васил Левски“ 
№ 5, „Общински център за социални и здравни услуги“, 
всеки работен ден от 08.30 до 16.30 часа. Кандидатите 
могат да се запознаят с длъжностната характеристика и с 
изискванията за длъжността, при заявено от тях желание. 

6.Условия за допустимост: 
6.1.До разглеждане ще бъдат допуснати само подадените 

в срок заявления, които са попълнени по приложените 
образци и към тях са приложени необходимите документи; 

6.2. До интервю ще бъдат допуснати кандидатите, 
които отговарят на минималните изисквания за заемане 
на длъжността. 

 Списък с допуснатите и недопуснатите кандидати 
ще бъде обявен на информационното табло в сградата 
на „Общински център за социални и здравни услуги“ и 
интернет страницата на община Айтос - меню Европейски 
проекти, проект „Укрепване на капацитета на Община 
Айтос за предоставяне на социални услуги“. 

 Информацията за деня и часа за провеждане на 
интервю с допуснатите до конкурса кандидати, както и 
всички съобщения свързани с провеждане на подбора 
ще бъдат обявени на информационното табло в сградата 
на „Общински център за социални и здравни услуги“ и 
интернет страницата на община Айтос - меню Европейски 
проекти, проект „Укрепване на капацитета на Община 
Айтос за предоставяне на социални услуги“.

 
 За допълнителна информация: Мария Колева - ръко-

водител, тел: 0558 / 2 -21-74, моб: 0893 636078

Обратна връзка
С БЛАГОДАРНОСТ КЪМ ЕКОЛОГА!

Благодаря на г-жа Катя Иванова, еколог в Община Айтос, за незабавната 
намеса след подаден сигнал за извозване на пръст и сухи треви, останали 
след почистването на 50-метров тротоар. Работата е извършена прецизно 
и перфектно. Благодаря!

Както казваше легендарният кмет Борис Щерев, в чийто екип беше 
дядо ми Михаил Стаматов – „Да превърнем Айтос в град – градина!“. На 
път сме да го постигнем.

На служителите на Общината и на кмета Васил Едрев желая здраве, 
амбиция и вдъхновение!

С уважение и респект: Светломира Костадинова

ОБЯВЛЕНИЕ

ИЗГУБЕНА Диплома за сред-
но специално образование,  
специалност „бригадир-полевъд“ 
№ 084333, от 25.09.1975 г.,  
издадена от ССТ „Георги Димит-
ров“ – град Айтос, на името 
на Мехмед Мустафа Мустава 
– НЕВАЛИДНА.

Проект BG05SFPR002-2.002-0104-С01 „Укрепване на капацитета на Община Айтос за предоставяне на соци-
ални услуги“, Процедура BG05SFPR002-2.002 „Укрепване на общинския капацитет“, финансирана от Европей-

ски социален фонд плюс, чрез Програма „Развитие на човешките ресурси“ 2021-2027

ПОКАНА
 Управителният Съвет на ТД ,,Чудни Скали“ гр.Айтос 

на основание чл.26 от ЗЮЛНЦ кани всички редовни 
членове на Дружеството на Редовно Общо Отчетно Съ-
брание на 04.07.2023 г. (вторник) от 17,00 часа в За-
седателната Зала на Община Айтос при следния

ДНЕВЕН РЕД :
1.Отчет на дейността на ТД,,Чудни Скали“ гр.Айтос за 

2022г
2.Отчет на Контролният съвет за 2022г.

3.Избор на делегат за Общо Събрание на БТС в гр.София 
4.Предложения за дейностите на ТД,,Чудни Скали“ 

гр.Айтос за 2023г
5.Разни
При липса на кворум в определеният час, на осн.чл.27 

от ЗЮЛНЦ, събранието ще се проведе на същият ден от 
18,00 часа на същото място и при същият дневен ред, 
независимо от броя на явилите се членове и ще се 
счита за законно.

Управителен съвет на ТД „Чудни скали“ – Айтос

Година след смъртта на Наско ние, него-
вите приятели, всяка седмица се събираме 
на приятна раздумка с чаша кафе – сякаш 
очакваме да се появи всеки миг, да вдигне по 
войнишки ръката за поздрав и да каже: „Раз-
решете да остана“.

Последните три десетилетия ни сбли-
жиха особено много с Атанас Атанасов, 
може би заради общата ни социална съдба, 
духовна близост или изповядването на 
близки идеи.

Наско беше ярка и незабравима личност 
за Айтос – интелектуалец, хуманист и 
общественик. Със своя ораторски талант, 
с дълбоката си и изчерпателна мисъл, с ос-
троумните си забележки, той беше за съ-
гражданите ни и трибун, и учител, но 
най-вече приятел.

Повече от четвърт век Атанас Атанасов 
е председател на Общински комитет „Васил 
Левски“. С негово съдействие айтозлии се 
срещнаха с едни от най-изтъкнатите по-
знавачи и изследователи на биографията на 
Апостола. Със словата за Левски той беше 
разпознаваем сред децата от детските 
градини и възрастните, а неговите пора-
снали ученици, вече над 40 г., още пеят пе-
сните, на които ги учеше в часовете по 
история.

Много често преди да се обърнат към 
институциите, хората търсеха Наско. 
Така беше с преместването на тленните 
останки на руския войн, и с паметника на 
загиналите във войните наши земляци. Той 
даваше тон за много от значимите теми 
на обществото, но умееше да мотивира и 
вплита в изпълнението им разумни ръково-
дители и обикновени хора. Никога обаче не 
си позволи да пожертва своята съвест за-
ради партийни пристрастия, винаги по-
ставяше отечествените интереси и идеали 
над индивидуалните предпочитания или 
теснопартийна кауза.

За нас, неговите приятели, Наско беше 
мъдра и романтична личност, заредена с 
неизчерпаема енергия. Срещите ни бяха 
наситени със спорове и различни мнения, 
размишления и лирични отклонения. Труд-

но е да се систематизират темите и про-
блемите, до които се докосвахме. Наско 
винаги слушаше внимателно, а след това се 
намесваше и говореше с дълбока и изчерпа-
телна мисъл, но с деликатен и диалогичен 
тон.

Запомнихме завинаги пътуванията до 
родното му село Евренозово в Странджа, 
литературните сбирки в Бургас, не ни 
омръзваха размишленията му за героите на 
любимия му писател Никос Казандзакис. 

Познавахме се отдавна, но винаги нами-
рахме с какво да си бъдем интересни и близ-
ки. В разговорите неусетно навлизаха ви-
цовете, не минаваше без песните, изпети с 
неизменния акордеон, слушахме някои от 
стиховете му, които притеснено рецити-
раше.

Всичко това беше Наско.
Затова година след смъртта му, ние си 

мислим за него като скъп приятел, който е 
заминал на далечно пътешествие и сигурно 
някой ден ще се върне. И в същото време 
знаем, че е с нас и край нас, защото няма как 
да изчезне в небитието силният дух и енер-
гията на влюбения в живота Атанас Ата-
насов.

От приятелите

За Атанас Атанасов с обич 



Във връзка със стартира-
нето на програмен период 
2023 – 2027 г. Сдружение 

„Местна инициативна група 
– Айтос“ кандидатства за 
предоставяне на безвъзмездна 
финансова помощ по подмярка 
19.1 „Помощ за подготвителни 
дейности“ от мярка 19 „Воде-
но от общностите местно 
развитие“ от Програма за 
развитие на селските райони 
(ПРСР) за периода 2014 – 2020 г., 
съфинансирана от Европейския 
съюз чрез Европейски земеделски 
фонд за развитие на селските 
райони (ЕЗФРСР).

 На 05.04.2023 г. е подписан 
Административен договор 
№BG06RDNP001-19.610-0090-C01/
РД 50-121 за предоставяне на 
безвъзмездна финансова помощ 
в размер на 48 860.00 лв. по про-
цедура №BG06RDNP001-19.610 
за подбор на проекти за 
подготвителни дейности 
по подмярка 19.1 „Помощ за 
подготвителни дейности“ 
от мярка 19 „Водено от общ-
ностите местно развитие“ 
от Програма за развитие на 
селските райони 2014 – 2020 г. 

 Основната цел на проекта 
е да се подготви Стратегия за 
Водено от общностите местно 
развитие за територията на 
„Местна инициативна група – 
Айтос“, финансирана от един 
или повече от Европейските 
структурни и инвестиционни 
фондове. Подготовката на 
Стратегията ще бъде осъ-
ществена чрез информиране на 
местното население относно 
възможността за финансиране 
на Стратегията за ВОМР с 
повече от един фонд. Също 
така ще се насърчи и мест-

ното население да се включи в 
разработването и бъдещото 
прилагане на Стратегията за 
Водено от общностите местно 
развитие на територията на 
Сдружение „Местна инициа-
тивна група – Айтос“. 

 Срокът за изпълнение на 
проекта е шест месеца и 
включва изпълнение на следните 
дейности: 

– Дейност 1: Популяризиране 
на процеса на разработване на 
Стратегия за ВОМР; 

– Дейност 2: Обучение на 
местни лидери и заинтересо-
вани страни; 

– Дейност 3: Проучвания 
и анализи на територията; 

– Дейност 4: Подготовка 
на Стратегия за ВОМР, 
включително консултиране 
на местната общност във 
връзка с подготовката на 
стратегията;

– Дейност 5: Координация 
на изпълнението на подгот-
вителните дейности. 

Очакваният резултат от 
изпълнението на проекта за 
подготвителни дейности ще 
бъде: Разработена Стратегия 
за Водено от общностите 
местно развитие за програмен 
период 2023 – 2027 г. за терито-
рията на Сдружение „Местна 
инициативна група – Айтос“.

 С разработената по проекта 
Стратегия за Водено от общ-

ностите местно развитие за 
програмен период 2023 – 2027 
г., Сдружение „Местна ини-
циативна група – Айтос“ ще 
кандидатства за предоставяне 
на безвъзмездна финансова 
помощ от различните опера-
тивни програми, осигуряващи 
финансиране на подхода ВОМР 
по интервенция „Изпълнение 
на операции, включително 
дейности за сътрудничество и 
тяхната подготовка, избрани 
в рамките на стратегията за 
местно развитие“ от Стра-
тегическия план за развитие 
на земеделието и селските 
райони 2023 – 2027 г. 

 По проекта са планирани 
дейности за популяризиране 
на процеса на разработване на 
Стратегия за ВОМР за периода 
2023 – 2027 г., включително 
провеждане на еднодневни 
обучения, информационни сре-
щи/семинари, информационни 
конференции и консултиране на 
местната общност във връзка 
с подготовката на Стратегия 
за Водено от общностите 
местно развитие за програмен 
период 2023 – 2027 г. за терито-
рията на Сдружение „Местна 
инициативна група – Айтос“.

 На срещите ще се информира 
местното население за етапи-
те на подготовка на СВОМР, 
възможностите за включване 
на фондове от различните 

Европейски структурни и 
инвестиционни фондове, 
програми, съответните мерки 
и възможностите за участие 
на местната общност.

 Провеждането на инфор-
мационната кампания за въз-
можностите за многофондово 
финансиране по различните 
оперативни програми и насър-
чаването на всички заинте-
ресовани страни за активно 
участие в процеса на планиране 
и подготовка на Стратегията 
има за цел дефиниране на при-
оритетите и направленията 
за бъдещото местно развитие 

на територията. 
 Активното участие на 

всички заинтересовани страни 
в процеса на планиране е от 
изключителна важност за 
подготовката на Стратегия-
та за ВОМР, чрез която ще се 
предоставят възможности за 
по-ускорено развитие на бизнеса, 
стабилност на публичните 
инвестиции и устойчивост 
на неправителствения сектор 

през новия програмен период.
 С оглед на гореизложеното, 

Ви каним да вземете участие в 
предстоящите информационни 
срещи, на които ще Ви бъде 
представена информация за 
процеса на разработване на 
Стратегия за ВОМР за про-
грамен период 2023 – 2027 г. за 
територията на Сдружение 
„Местна инициативна група 
– Айтос“.

Стартира изпълнението на дейностите по  
подмярка 19.1 „Помощ за подготвителни дейности” 
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от Мярка 19 „Водено от общностите местно развитие“ от Програма 
за развитие на селските райони (ПРСР) за периода 2014-2020 г.

Млади айтозлии се интересуват от възможностите 
за гражданите на ЕС

ЕВРОПЕЙСКИЯТ ЗЕМЕДЕЛСКИ ФОНД ЗА РАЗВИТИЕ НА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ 
ЕВРОПА ИНВЕСТИРА В СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ

СНЦ „МЕСТНА ИНИЦИАТИВНА ГРУПА – АЙТОС”

Настоящата публикация е осъществена с финансовата помощ на Европейски земеделски фонд за развитие на селските райони във връзка с Административен договор № BG06RDNP001-
19.610-0090-C01/РД 50-121 от 05.04.2023 г. за предоставяне на безвъзмездна финансова помощ по процедура № BG06RDNP001-19.610 за подбор на проекти за подготвителни дейности по 

подмярка 19.1 „Помощ за подготвителни дейности“ от мярка 19 „Водено от общностите местно развитие“ от Програма за развитие на селските райони 2014-2020 г.
п.к. 8500 град Айтос, община Айтос, област Бургас, ул. „Васил Левски“ №2 • www.mig-aytos.com; моб.тел. +359 886 881 212 ; e-mail: mig_aytos@abv.bg

ГРАФИК НА СЪБИТИЯТА:

№ Описание Място 
на провеждане

Дата 
на провеждане Час

1 Провеждане на обучение на местни лидери 
и заинтересовани страни (Обучение 1) 

с. Тополица 06.07.2023 г. 9:00 часа
с. Мъглен 06.07.2023 г. 9:00 часа

2 Провеждане на обучение на местни лидери 
и заинтересовани страни (Обучение 2) гр. Айтос 05.07.2023 г. 9:00 часа

3 Провеждане на еднодневна 
информационна среща/семинар 

гр. Айтос 10.07.2023 г.

10:00 часа
с. Тополица 11.07.2023 г.
с. Пещерско 12.07.2023г.

с. Пирне 13.07.2023 г.

4 Провеждане на еднодневна информационна 
конференция гр. Айтос 03.07.2023 г. 13:00 часа

5

Провеждане на еднодневна информационна 
конференция за консултиране на местната 
общност във връзка с подготовката на 
стратегията

гр. Айтос 28.07.2023 г.
13:00 часа

гр. Айтос 16.08.2023 г.

Разчитаме на Вашето активно участие!

БРАНИМИРА НИКОЛОВА

Младши посланиците на ЕК 
с интерес към информационния 
тур на „Европа Директно Бур-
гас“ в Айтос на 12 юни

В началото на юни „Европа 
Директно Бургас“ организира 
срещи с хората по места. На 
живите срещи има много на-
строение, интересна информа-
ция и разговори по въпроси за 
Европейския съюз, които ин-
тересуват всички. 

Турнето е под наслов „Въз-
можностите за гражданите на 
ЕС“ и се провежда в началото 
на месец юни. Информацион-
ният тур в Айтос беше на 12 

юни, с импровизиран щанд на 
централната градска улица.

Много млади айтозлии про-
явиха интерес към възможност-

ите за обучение и кариера в 
страните от ЕС. Други пита-

ха за правата си като европей-
ски граждани и за дейността 
на европейските институции. 

Дълъг и интересен беше раз-
говорът на екипа на „Европа 
Директно Бургас“ с Младши 
посланиците на Европейския 
парламент от СУ „Христо 
Ботев“ и техния ръководител 
Бранимира Николова. Ученици-
те зададоха много въпроси за 
европейските младежки про-
грами за доброволци и за въз-
можностите на Програма 
„Еразъм+“. Младши посланици-
те проявиха особен интерес 
към решенията и действията 
на ЕС за бъдещето на младите 
хора в Съюза.



23 – 29 ЮНИ 2023IV

„И ние сме на пътя!” – трето издание  
на младежкия велопоход в Айтос

Община Айтос, Местна 
комисия за борба с проти-
вообществените прояви 
на малолетни и непълно-
летни (МКБППМН – Айтос) 
организира трето поред-
но издание на ВЕЛОПОХОД 
2023 – „И ние сме на пътя!“ 
И тази година велоиници-
ативата беше под патро-
нажа на кмета на община 
Айтос Васил Едрев.

Стартът на 17 юни 
беше пред Общината в 
Айтос. Точно в 8.00 часа 
велогрупата уверено тръг-
на в посока село Тополица. 
За да гарантира безопас-
ността на участниците 
от 7. до 11. клас (от 14 до 
18 години) по 12-километ-
ровото трасе до с. Топо-
лица и обратно, велоколо-
ната беше охранявана от 
патрулни автомобили на 
РУ-Айтос. Организатори-
те се бяха погрижили за 
медицинско лице, за вело-
майстор, който да помага 
при проблеми с колелата, 
както и за транспорт (ако 
някой от участниците не 
може да продължи). За 

радост велопоходът пре-
мина без аварии и контузии.

Статистиката показва, 

че в трите поредни годи-
ни, расте боят на младите 
хора, желаещи да предиз-

викат своите способности. 
Тази година бяха получени 
44 заявки и от трите 

средни училища в града, 
ангажираности и здраво-
словни проблеми възпре-
пятстваха включването 
на всички кандидати. 
Оформи се група от 37 
участници, които имаха 
и „подкрепата“ на времето. 
Дъжд заваля чак на връща-
не към Айтос.

Отправната точка 
беше Кметството в То-
полица. Там членове на клуб 
„Български младежки Червен 
кръст – Айтос (БМЧК) при 
СУ „Христо Ботев“ пред-
ставиха пред участниците 
на теория и практика ре-
алните проблеми, които 
могат да ги застигнат на 
пътя и как да реагират в 
критични ситуации. Де-
монстрирани бяха сърдечен 
масаж, обездвижване на 
счупена ръка, обездвижва-
не на счупена подбедрица, 
тампонираща превръзка.

За най-активните учас-
тници във велопохода 
беше подготвено състеза-
телно трасе, на което да 
демонстрират своето 
скоростно и майсторско 

каране, преодолявайки 
изкуствено поставени 
препятствия, поставени 
от учителите Атанас 
Маринов и Николай Дими-
тров. Най-бързо с трасето 
се справиха Мелих Ахмедов, 
Стефан Стефанов, Мелих 
Селим, които получиха 
ваучери, осигурени от 
кмета на община Айтос и 
веломагазин „Стеф“.

За желанието, с което 
се включиха в инициати-
вата и за успешно преодо-
ляното трасе, всички 
млади велосипедисти по-
лучиха специално израбо-
тени за спортната проя-
ва тениски с герба на 
Община Айтос и грамоти. 
Осигурен беше топъл обяд, 
имаше и фотосесия, и 
усмивки – зад рамката с 
логото на велосъбитието. 

В ранния съботен сле-
добед велосипедистите се 
завърнаха, уморени, но 
щастливи от участието 
си във велоприключението, 
което за Айтос е вече 
традиция.

НП

Тази седмица на фокус е 
айтоската свободна борба, 
която постигна серия от ус-
пехи. Поредният е от Държав-

ния личен и отборен шампио-
нат за мъже в град Враца. 
Спортният клуб по борба 
„Айтос“ участва в престиж-

ното състезание с отбор от 
четирима състезатели. Двама 
от четиримата се завърнаха 
с медали, научи НП от прези-
дента и треньор Ружди Ахмед.

Порасналите момчета Ок-
тай Хасан и Алиш Алиш, които 
се състезават не само за Айтос, 
но и за ЦСКА и Бундеслигата, 
вече мерят сили с най-добрите 
при мъжете. На шампионата 
във Враца и двамата ни зарад-
ваха с бронзови медали – Октай 
в категория до 79 кг, Алиш – 
категория до 70 кг. Третият 
айтозлия – Джан Бекир, също 
се представи отлично и в 
крайното класиране на държав-
ното първенство се нареди на 
престижното пето място.

И това, разбира се, не е 

първият успех за клуба през 
тази година. От държавните 
първенства 2023, СКБ „Айтос“ 
печели общо 15 медала в раз-
лични възрастови групи, както 
и отборни купи.

Последната изява на бъл-

гарския тепих за сезона на 
айтоски отбор беше на тра-
диционния турнир в с. Езерче, 
община Цар Калоян на 17 юни. 
Турнирът се организира всяка 
година в чест на олимпийския 
шампион Димитър Добрев. А 

същинският финал за борбе-
ните ни момчета ще е меж-
дународен. На 28 юни им 
предстои участие в Балкани-
адата в град Ялова, Република 
Турция.

НП

Бронз на Октай и Алиш от Държавния шампионат 
по борба за мъже във Враца

Самуил Щерев – командир на VI ученически гвардейски отряд при СУ „Христо Ботев“, Айтос и 
Пенка Кирязова – директор на училището, бяха част от българската делегация, която посети 
Ватикана по покана на Папската швейцарска гвардия.

С пожелания от сърце към екипа на ДГ „Здравец“
Уважаема г-жо Лавчиева, 
уважаеми колеги и възпитатели от ДГ „Здравец“ гр. Айтос,

Ние, учителите, които десетилетия наред сме работили в детската гра-
дина, от Сърце Ви благодарим за получените високи отличия – първо индиви-
дуално и първо групово място на децата от трета възрастова група с учи-
телки госпожите Светлана Николова и Джемиле Мехмед на ХVІІ 
Международен фестивал на изкуствата – категория „Театър“ на 3 юни 2023 
год. в гр. Созопол.

Да посветиш живота си на децата е най- благородното дело, на което мал-
цина са способни. Гордеем се, че вие сте сред тях.

Пожелаваме Ви много здраве, щастие, мъдрост и сили, за да отстоявате 
вашите идеи и да извисявате на все по-нависоко ниво престижа на детската 
градина.

Амбициозност и творческо дръзновение за нови предизвикателства с деца-
та от ДГ „Здравец“. Честито!

Димитрина Томова, Тодорка Жишева, Параскева Драгиева, Славка Атанасова
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С концерти под 
звездите Созопол и 
Черноморец откриха 

Летен сезон 2023

Баба Гира навърши 100 годиниФотограф-пътешественик 
с презентация пред ученици

Поредни златни медали 
за гребците ни

12 деца вече са „Детско полицейско  
управление“ след обучение в Созопол

От 15 до 20 юни, кога-
то се проведе дет-
ският турнир „Купа 

Созопол“, морският град 
бе завладян от футболни 
страсти.

Преди началото на тур-
нира, домакините от ФК 
„Созопол“ – 2010, 2013 и 2014 
получиха от кмета Тихомир 
Янакиев нови екипи, под-
готвени за децата специал-
но за спортното събитие. 
След водосвет, изнесен от 
отец Димитър, турнирът 
бе открит на в следобедни-
те часове на 15 юни с двубой 
между ФК „Созопол“ и ПФК 
„Левски София“, набор 2010.  

Продължава на стр. 4

12 деца – шест българ-
чета, 1 от Куба, две от 
Иран и 3 от Украйна 
завършиха през измина-
лата седмица преванти-
вен обучителен лагер, 
организиран от МВР и 
Върховния комисариат 
за бежанците към ООН 
в България в почивната 
база на МВР в Созопол. 
Той е наречен „Детско 
полицейско управление“. 
Децата са на възраст от 
8 до 11 години, като 

чужденците учат в бъл-
гарски училища. 

Шестте българчета 
от Пазарджик са част от 
инициативата „Детско 
полицейско управление“, 
по която към момента 
на територията на 
страната функционират 
общо 67 структурни 
звена. В тях се обучават 
1357 деца на възраст от 
9 до 12 години. 

Продължава на стр. 2

Емоционално и с много 
спортни трепети  

се проведе „Купа Созопол“ 
ФК „Левски“, ФК ЦСКА, ФК „Пирин“, ДФК „Звездичка 

1“ и ФА „Бургас спорт“ грабнаха златните купи



12 деца вече са „Детско полицейско 
управление” след обучение в Созопол

23 ЮНИ 2023II

Продължение от стр. 1

Различните застъпени 
обучителни модули целят 
опазване живота, здравето, 
правата и имуществото 
на децата, формирането на 
умения и навици за правил-
но поведение в различни 
ситуации, нетърпимост 
към извършването на прес-
тъпни посегателства, по-
нижаване извършването на 
противообществени про-
яви от и срещу деца и др.

Пет дни децата от двата 
отбора се обучаваха и със-
тезаваха в няколко модула:

– „оказване на първа до-
лекарска помощ“, осъщест-
вен със съдействието на 
представител на БЧК 

– „безопасност на дви-
жението по пътищата“, 
проведен от Мария Боте-

ва от отдел „Пътна поли-
ция“ при Главна дирекция 
„Национална полиция“

– състезателен модул по 
детска полицейска лична 
защита, реализиран от 
Спортната асоциация на 
МВР 

– модул „социални умения“, 
в който темите са разра-

ботени от Института по 
психология на МВР и насо-
чени изцяло към намаляване 
агресията сред подраства-
щите.

Децата се състезаваха и 
в много игри на открито, 
както и в дисциплината 
„Най-добре подредена стая“. 

Успешно приключилите 

обучението си малчугани 
получиха и награди, осигу-
рени от Върховния коми-
сариат за бежанците към 
ООН в България и МВР. 

Те получиха специални 
награди за усърдието и 
придобитите знания от 
началника на Районно уп-
равление – Созопол – гл. 

инспектор Николай Ангелов 
и кмета на община Созопол 
Тихомир Янакиев, както и 
от ст. инспектор Димитър 
Русев, началник на Проти-
вопожарната служба и от 
Младежкото БЧК. 

Децата подариха карти-
на, нарисувана от самите 
тях, на управителя на ба-

зата Валентина Терзиева, 
а участниците от Пазарджик 
изпяха своя химн и подари-
ха отразителните си жи-
летки на своите нови 
приятели – чужденци. 

За успешното реализи-
ране на инициативата 
„Детско полицейско упра-
вление“ е сключено Спора-
зумение между МВР и 
Министерство на образо-
ванието, Министерство 
на младежта и спорта, 
Министерство на право-
съдието, БЧК, Българския 
туристически съюз, Бъл-
гарска православна църква 
и Национално сдружение на 
общините в България, като 
идеята на МВР е повече 
институции да обединят 
усилията си в работата по 
превенция и в името на 
децата.

ИНФОРМАЦИЯ ЗА ГРАЖДАНИТЕ
Промени в Правилника за прилагане  

на Закона за социално подпомагане,  
в сила от 01.06.2023 г.

 Дирекция „ Социално подпомагане“ – Созопол, 
уведомява гражданите, че, считано от 01.06.2023 
г. са в сила изменения и допълнения в Правилника 
за прилагане на Закона за социално подпомагане 
(ППЗСП), с което социалното подпомагане вече 
е обвързано с линията на бедност и значително 
се облекчават условията за достъп до месечни 
социални помощи:

• отпада изискването за размера на жилището;
• изискването лицата да не са регистрирани като 

ЕТ и да не са собственици на капитала на търговско 
дружество се променя на „да не осъществят дейност 
като ЕТ и да нямат участие в капитала на търговско 
дружество“;

• отпада изискването лицата да не притежават 
движима и недвижима собственост, която може 
да бъде източник на доходи и се регламентира, че 
доходите от движимо и недвижимо имущество за 
всеки член на семейството не трябва да надхвърля 
линията на бедност;

• намалява се срокът, в който лицата не трябва 
да са извършвали прехвърляне чрез договор за 
дарение или заплащане на недвижим имот от 5 
години на 2 години;

• предоставя се право на учащите във ВУЗ и 
учениците от частни училища да получават месечни 
социални помощи;

• намалява се срокът за задължителна регистрация 
в дирекция „Бюро по труда“ (ДБТ) на безработните 
лица в трудоспособна възраст от 6 месеца на 3 месеца;

• към лицата, за които не се изисква регистра-
ция в ДБТ са добавени лица, които учат във висше 
училище по специалност, за която е предвидена 
само редовна форма на обучение;

• изискването за 3-месечна регистрация в ДБТ не 
се отнася и за лицата, които са се регистрирали в ДБТ 
в едномесечен срок от завършване на средното си 
образование, но не повече от 20-годишна възраст;

• намалява се срокът за полагане на общест-
вено полезен труд от 14 дни по 4 часа, на 40 часа 
месечно, както и санкциите при повторен отказ за 
полагане на обществено полезен труд – срокът, в 
който е направен отказът се намалява от 5 години 
на 3 години, а срокът, за който лицето се лишава 
от правото на социални помощи се намалява от 2 
години на 6 месеца;

• при отпускането на месечна целева помощ 
за наем отпада изискването децата да посещават 
редовно училище.

Регламентирани са нови целеви групи за 
подпомагане с месечни помощи по чл. 9 и нов 
ред за определяне на диференцирания доход, 

като определеният размер на месечната помощ 
на семейството се редуцира при неизпълнение на 
определени условия:

• дете от 4 до 16-годишна възраст не учи;
• дете от 16 до 18-годишна възраст не учи и 

не е регистрирано в ДБТ в едномесечен срок от 
навършване на 16 години;

• дете от 4 до 18-годишна възраст е допуснало 5 
или повече неизвинени отсъствия или отсъствия без 
уважителни причини от предучилищното образование 
за съответния месец;

• на детето не са извършени задължителните 
имунизации и профилактични прегледи съобразно 
възрастта и здравословното му състояние.

Създават се две нови помощи:
• по реда на чл. 11а – целева помощ за срок 

от 3 месеца в случаите, когато безработно лице 
или безработен член на семейството, получаващо 
месечна помощ по чл. 9, започне работа;

• по реда на чл. 16в - месечна целева помощ за 
покриване на първоначалните нужди на младежи 
от 18- до 21-годишна възраст, напуснали за първи 
път социална или интегрирана здравно-социална 
услуга от резидентен тип.

Социалните помощи се отпускат въз основа на 
заявление-декларация по образец, подадено в 
дирекция „Социално подпомагане“ (ДСП), като е 
предоставена възможност за заявяване във всяка 

ДСП на територията на страната.
Заявление-декларация за отпускане на со-

циална помощ може да бъде подадено в ДСП 
както следва:

• лично от заявителя;
• чрез лицензиран пощенски оператор, вклю-

чително чрез услуга за електронна препоръчана 
поща;

• по електронен път с квалифициран елек-
тронен подпис;

• по електронен път по реда на Закона за 
електронното управление.

Образците на заявления-декларации за от-
пускане на социални помощи са публикувани 
в раздел „Социално подпомагане“, подраздел 
„Социални помощи“, Рубрика „Документи“ 
на адрес: https://asp.government.bg/bg/deynosti/
sotsialno-podpomagane/sotsialni-pomoshti/.

ППЗСП е публикуван в раздел „За Агенцията“, 
подраздел „Законодателство“, рубрика „Правил-
ници“: https://asp.government.bg/bg/za-agentsiyata/
zakonodatelstvo/

Социалните помощи се отпускат след извърш-
ване на социална анкета, при която се вземат 
предвид всички обстоятелства от социален, 
семеен, битов и здравен характер, отнасящи се до 
възможността за самоиздръжка и/или помощ от 
лица, задължени по закон да осигуряват такава.

О Б Я В А

На основание чл.58 от Наредба за реда за придобиване, 
управление и разпореждане с общинска собственост на 
Община Созопол, във връзка с изпълнение на Решение 
№ 897 от Протокол №36/07.12.2022 г., на Общин-
ски съвет Созопол съгл. Решение по т.3 от Протокол 
№15/12.01.2023 г. на Комисия чл.59, ал.6 от НРПУРОС 
/назначена със Заповед № 8-Z-265/18.02.2020г. на 
Кмета на Община Созопол/, открива публичен търг с 
тайно наддаване за отдаване под наем на  недвижим 
имот – частна общинска собственост, представляващ: 
ПИ с идентификатор 61042.13.38 /ЕКАТТЕ – шестдесет 
и една хиляди и четиридесет и две, кадастрален 
район - тринадесет, поземлен имот  - тридесет и 
осем/, с площ 2 049 кв.м. /две хиляди четиридесет 
и девет квадратни метра/, ТПТ: „Земеделска“, НТП: 
„Изоставена орна земя“, с местонахождение: общ. 
Созопол, с. Равадиново, местност „Халваджи дол“, по 
КККР одобрени със Заповед РД-18-55/29.09.2015 год. 
на изпълнителния директор на АГКК - гр. Бургас, при 
граници и съседи на имота: 61042.13.52, 61042.14.60, 
61042.13.22, 61042.13.37.

Начална тръжна годишна наемна цена на имота е 
в размер на 310,00 лв. /триста и десет лева/

Стъпка за наддаване – 5% от началната тръжна цена 
в размер на 15,50 лв. /петнадесет лева и петдесет 
стотинки/.

Размер на депозита за участие в процедурата – 
31,00 лв. /тридесет и един лева/ - 10% от началната 
тръжна цена .

Депозитът се внася по банкова сметка на община 
Созопол при „ЦЕНТРАЛНА КООПЕРАТИВНА БАНКА“ 
АД- IBAN BG41 CECB 9790 3379 9626 02

Цена на тръжната документация – 20.00 лв.  
/двадесет лева/ без ДДС.

Документи за участие се закупуват от касата в Цен-
търа за Административно информационно обслужване 
находящ се в Административната сграда на Община 

Созопол – пл.”Хан Крум” № 2, всеки работен ден, но 
до 12.00 ч. на 10.07.2023 год.

Право на участие имат физически и юридически 
лица, които нямат непогасени данъчни задължения 
към Община Созопол, не са в процедура по ликвида-
ция или обявяване в несъстоятелност /за ЕТ и ЮЛ/.

Предложения за участие в тръжната процедура 
се подават лично от кандидатите или от техни упъл-
номощени представители в запечатани непрозрачни 
пликове, с ненарушена цялост всеки работен ден в 
Центъра за Административно информационно об-
служване находящ се в Административната сграда на 
Община Созопол – пл. ”Хан Крум” № 2 до 17.15 часа 
на 10.07.2023 год. Върху плика се отбелязват името 
на участника и цялостното наименование на обекта. В 
плика с предложението за участие се представят всички 
изискуеми от тръжната документация документи. Към 
момента на подаване на предложението се представя 
копие от документа, доказващ внасянето на депозита. 
В плика се прилагат и документи, установяващи пред-
ставителната власт на упълномощеното лице. 

Спечелилият търга в 14-дневен срок от връчване 
на заповедта за обявяване на резултатите внася по 
сметка на Община Созопол, предложената от него цена 
увеличена с местен данък и административна такса с 
включено ДДС, като от нея се прихваща внесеният 
депозит за участие.

Оглед се прави от участник закупил тръжна докумен-
тация в определен от общинската администрация ден 
и час в срока определен по-горе след предварителна 
заявка, тел. за контакти: 0550 / 25772.

Търгът ще се проведе на 11.07.2023 год. от 14:45 
часа в сградата на Община Созопол в съответствие 
с описаните тук  и утвърдени от Кмета на Община 
Созопол условия.

Допълнителна информация: тел.0550/ 25772. 

ТИХОМИР ЙОРДАНОВ ЯНАКИЕВ    /п/
кмет на Община Созопол

О Б Я В А

На основание чл.58 от Наредба за реда за придобиване, 
управление и разпореждане с общинска собственост на 
Община Созопол, във връзка с изпълнение на Решение 
№ 1028 от Протокол № 40/28.04.2023 г., на Общински 
съвет Созопол съгл. Решение по т.3 от Протокол № 
19/19.06.2023 г. на Комисия чл.59, ал.6 от НРПУРОС 
/назначена със Заповед № 8-Z-265/18.02.2020г. на 
Кмета на Община Созопол/, открива публичен търг с 
тайно наддаване за отдаване под наем на  недвижим 
имот – частна общинска собственост, представляващ: 
ПИ с идентификатор 63029.174.463 /ЕКАТТЕ – шест-
десет и три хиляди двадесет и девет, кадастрален 
район – сто седемдесет и четири, поземлен имот – 
четиристотин шестдесет и три/, с площ 5 806 кв.м. /
пет хиляди осемстотин и шест квадратни метра/, ТПТ: 
„Горска“, НТП: „Друг вид дървопроизводителна гора“, 
находящ се в община Созопол, с. Росен, местност 
„Бакърлъшки път“, по КККР одобрени със Заповед № 
РД-18-56/29.09.2015 год. на изпълнителния директор 
на АГКК, при граници и съседи: 63029.174.462.

Начална тръжна годишна наемна цена на имота 
е в размер на 828,00 лв. /осемстотин двадесет и 
осем лева/

Стъпка за наддаване – 5% от началната тръжна 
цена в размер на 41,40 лв. /четиридесет и един лева 
и четиридесет стотинки/.

Размер на депозита за участие в процедурата – 82,80 
лв. /осемдесет и два лева и осемдесет стотинки/ - 
10% от началната тръжна цена .

Депозитът се внася по банкова сметка на община 
Созопол при „ЦЕНТРАЛНА КООПЕРАТИВНА БАНКА“ 
АД- IBAN BG41 CECB 9790 3379 9626 02

Цена на тръжната документация – 20.00 лв.  
/двадесет лева/ без ДДС.

Документи за участие се закупуват от касата в Цен-
търа за Административно информационно обслужване 
находящ се в Административната сграда на Община 

Созопол – пл.”Хан Крум” № 2, всеки работен ден, но 
до 12.00 ч. на 10.07.2023 год.

Право на участие имат физически и юридически 
лица, които нямат непогасени данъчни задължения 
към Община Созопол, не са в процедура по ликвида-
ция или обявяване в несъстоятелност /за ЕТ и ЮЛ/.

Предложения за участие в тръжната процедура 
се подават лично от кандидатите или от техни упъл-
номощени представители в запечатани непрозрачни 
пликове, с ненарушена цялост всеки работен ден в 
Центъра за Административно информационно об-
служване находящ се в Административната сграда на 
Община Созопол – пл. ”Хан Крум” № 2 до 17.15 часа 
на 10.07.2023 год. Върху плика се отбелязват името 
на участника и цялостното наименование на обекта. В 
плика с предложението за участие се представят всички 
изискуеми от тръжната документация документи. Към 
момента на подаване на предложението се представя 
копие от документа, доказващ внасянето на депозита. 
В плика се прилагат и документи, установяващи пред-
ставителната власт на упълномощеното лице. 

Спечелилият търга в 14-дневен срок от връчване 
на заповедта за обявяване на резултатите внася по 
сметка на Община Созопол, предложената от него цена 
увеличена с местен данък и административна такса с 
включено ДДС, като от нея се прихваща внесеният 
депозит за участие.

Оглед се прави от участник закупил тръжна докумен-
тация в определен от общинската администрация ден 
и час в срока определен по-горе след предварителна 
заявка, тел. за контакти: 0550 / 25772.

Търгът ще се проведе на 11.07.2023 год. от 14:30 
часа в сградата на Община Созопол в съответствие 
с описаните тук  и утвърдени от Кмета на Община 
Созопол условия.

Допълнителна информация: тел.0550/ 25772.

ТИХОМИР ЙОРДАНОВ ЯНАКИЕВ    /п/
кмет на Община Созопол

ОБЩИНА СОЗОПОЛ ОБЩИНА СОЗОПОЛ



По инициатива на кмета 
на община Созопол Тихомир 
Янакиев в средата на насто-
ящата седмица учениците 
от СУ „Св. св. Кирил и Мето-
дий“ се запознаха с професи-
ята пътешественик и изку-
ството да фотографираш 
видяното по света.

Гост-лектор на събитието 
бе Габриел Генчев, който е 
роден в Созопол, но хоризон-
тът му далеч не спира дотам. 
През последните години той 
се отдава на своя интерес към 
фотографията и сам се учи 
как да обработва кадрите, за 
да им придава повече ефект. 
Хобито му, което успява да 
превърне в професия, посто-
янно го отвежда на нови и все 
по-интересни места, а от-
скоро след своите пътешест-
вия той споделя видяното с 
аудитории, професионално 
ориентирани към фотогра-
фията и пътешествията.

Инициативата на кмета 
Янакиев цели да вдъхнови 
младите хора да мечтаят, да 
изразяват своите идеи и да 
се стремят безотказно към 
осъществяването им.

Учениците и учителите 
слушаха в захлас разказа на 
Габриел за неговия старт в 
сферата, конкурса на Общи-
на Созопол, в който той 
получи специална награда от 
президента Румен Радев, 

собствената му фотоизлож-
ба в родния град, пътешест-
вията му до Перу и Непал. 
След презентацията учени-
ците имаха възможност да 
зададат своите въпроси, а 
срещата завърши с пълни с 
желание ученически очи и 
подарък за гост-лектора, 
който е възпитаник на созо-
полското училище, от ди-
ректора Димитрина Щери-
онова.

Почина авторът на созополския химн 
III23 ЮНИ 2023

В средата на миналия век, след като за-
вършва Учителския институт в Плевен, 
съдбата отвежда родения в село Добродан 
Ради Кисьов в село Равадиново, а по-късно в 
Созопол, където става заместник-директор 
на училището. Лични обстоятелства налагат 
връщането му в родното село, но морето и 
Градът на спасението остават завинаги в 
сърцето и в поетичното му творчество. 
Созопол оценява това и превръща едно от 
стихотворенията му „Созополски валс“, 
преобразена от композитора Хайгашот Ага-
сян в песен, за химн на града.

До последен дъх той не спира да твори, 
стихотворението „Може би сбогом“ той 
пише в последния ден от своя живот. 

МОЖЕ БИ СБОГОМ

Таз вечер аз последен сън заспивам
във моя дом, във къщи, у дома,
за лека нощ сърцето не отварям,
че в други път ще тръгна сутринта.
Знам... Сигурен не съм. Но се надявам
да се отвори тайната врата,
че с „Лека нощ“ в незнаен път потеглям
и сам ще тръгна в него сутринта.
Това е. Знам. Живот веднъж се дава.
Веднъж и вечно с приказна любов.
И пак веднъж животът се отнема
да се лишиш от сън във вечността.

Животът е копнеж и изневяра.
За теб един отваря се врата.
И ти потегляш сам, изпълнен с вяра,
че влизаш във отворена врата.
Каква измама. Вечност тука няма.
Една надежда с вяра и любов.
След всичко свято чака ни измама
и ти за път последен си готов.
Това е. Ти за вечност си готов.
Като слепец към приказна любов.
И все след тях, със чист сърдечен зов,
с Надежда сладка, с Вяра и Любов. 

14. 06. 2023 г. Ради Кисьов

 О Б Я В А

На основание чл.58 от Наредба за реда за придобиване, 
управление и разпореждане с общинска собственост на 
Община Созопол, във връзка с изпълнение на Решение 
№ 1032 от Протокол № 40/28.04.2023 г., на Общин-
ски съвет Созопол съгл. Решение по т.2 от Протокол 
№19/19.06.2023 г. на Комисия чл.59, ал.6 от НРПУРОС 
/назначена със Заповед № 8-Z-265/18.02.2020 г. на 
Кмета на Община Созопол/, открива публичен търг с 
тайно наддаване за отдаване под наем на  недвижим 
имот – частна общинска собственост, представляващ: 
обособено помещение, със самостоятелен вход, 
с площ 13 кв.м. /тринадесет квадратни метра/, 
намиращо се на първи етаж, вдясно от главния 
вход на сграда,  с идентификатор 30822.501.113.2 
/ЕКАТТЕ - тридесет хиляди осемстотин двадесет и 
две, кадастрален район - петстотин и едно, поземлен 
имот – сто и тринадесет, сграда - две/, със застроена 
площ 245 кв.м. /двеста четиридесет и пет квадратни 
метра/, с предназначениe „Административна, делова 
сграда“, брой етажи на обекта 2 /два/, с адрес: общ. 
Созопол, с. Зидарово, ул. „Цар Калоян“, разположена 
в поземлен имот с идентификатор 30822.501.113 по 
КККР одобрени със Заповед № РД-18-478/18.07.2019 
год. от изпълнителния директор на АГКК.

Начална тръжна месечна наемна цена на имота е 
в размер на 50,00 лв. /петдесет лева/

Стъпка за наддаване – 5% от началната тръжна цена 
в размер на 2,50 лв. /два лева и петдесет стотинки/.

Размер на депозита за участие в процедурата – 5,00 
лв. /пет лева/ - 10% от началната тръжна цена .

Депозитът се внася по банкова сметка на община 
Созопол при „ЦЕНТРАЛНА КООПЕРАТИВНА БАНКА“ 
АД- IBAN BG41 CECB 9790 3379 9626 02

Цена на тръжната документация – 20.00 лв.  
/двадесет лева/ без ДДС.

Документи за участие се закупуват от касата в Цен-
търа за Административно информационно обслужване 

находящ се в Административната сграда на Община 
Созопол – пл.”Хан Крум” № 2, всеки работен ден, но 
до 12.00 ч. на 10.07.2023 год.

Право на участие имат физически и юридически 
лица, които нямат непогасени данъчни задължения 
към Община Созопол, не са в процедура по ликвида-
ция или обявяване в несъстоятелност /за ЕТ и ЮЛ/.

Предложения за участие в тръжната процедура се 
подават лично от кандидатите или от техни упълномощени 
представители в запечатани непрозрачни пликове, с 
ненарушена цялост всеки работен ден в Центъра за 
Административно информационно обслужване находящ 
се в Административната сграда на Община Созопол 
– пл. ”Хан Крум” № 2 до 17.15 часа на 10.07.2023 
год. Върху плика се отбелязват името на участника и 
цялостното наименование на обекта. В плика с пред-
ложението за участие се представят всички изискуеми 
от тръжната документация документи. Към момента 
на подаване на предложението се представя копие от 
документа, доказващ внасянето на депозита. В плика се 
прилагат и документи, установяващи представителната 
власт на упълномощеното лице. 

Спечелилият търга в 14-дневен срок от връчване на 
заповедта за обявяване на резултатите внася по сметка на 
Община Созопол, предложената от него цена увеличена с 
местен данък и административна такса с включено ДДС, 
като от нея се прихваща внесеният депозит за участие.

Оглед се прави от участник закупил тръжна докумен-
тация в определен от общинската администрация ден 
и час в срока определен по-горе след предварителна 
заявка, тел. за контакти: 0550 / 25772.

Търгът ще се проведе на 11.07.2023 год. от 14:15 
часа в сградата на Община Созопол в съответствие с 
описаните тук  и утвърдени от Кмета на Община Созопол 
условия.

Допълнителна информация: тел.0550/ 25772.

ТИХОМИР ЙОРДАНОВ ЯНАКИЕВ
Кмет на Община Созопол

ОБЩИНА СОЗОПОЛ

На 14 юни 2023 г. 95-годишният Ради Кисьов напусна земния си път

Нова фитнес площад-
ка беше открита в село 
Зидарово. Тя е изградена 
със средства от общинския 
бюджет за жителите на 
селото и е част от про-
грамата на кмета Тихомир 
Янакиев за повишаване на 
физическата активност 
на младежите и за разно-
образяване на възмож-
ностите за спорт.

Фитнес уредите на 
открито са чудесно мяс-
то, където всеки може да 
спортува безплатно и на 
въздух и не случайно в 
последно време този вид 
фитнес набира огромна 
популярност сред хората.

Повечето от уредите 
са мултифункционални с 
възможност за ползване 
на повече от един трени-

ращ. Предвидени са за 
натоварване на всички 
мускулни групи в човеш-
кото тяло и са подходя-
щи за използване при 
раздвижване и рехабили-
тация на хора с травми. 
Площадката е покрита с 
противоударна настилка, 
осигуряваща мекота и 
безопасност за тренира-
щите.

Дирекция „Социално подпомагане“ – Созопол уве-
домява гражданите, че приема заявления декларации 
за еднократни помощи за ученици, записани за първи, 
втори, трети, четвърти и осми клас на училище, за 
покриване на част от разходите в началото на учебната 
2023/2024 г. в размер на 300,00 лв.

Еднократната помощ се отпуска по настоящ адрес 
на семействата, чиито деца са записани първи, втори, 
трети, четвърти и осми клас на училище, когато 
децата живеят постоянно в страната и не са настанени 
за отглеждане извън семейството по реда на чл. 26 от 
Закона за закрила на детето, независимо от дохода 
на семейството.

Еднократната помощ се предоставя и на настойника/
попечителя, който отглежда детето и за настанени в 
семейства на роднини и близки и приемни семейства по 
реда на чл. 26 от Закона за закрила на детето.

Еднократна помощ за ученици, записани в първи 
клас, се отпуска въз основа на заявление декларация 
по образец, утвърден от министъра на труда и соци-
алната политика.

Социалните работници по район ще приемат заявления 
декларации по образец в сградата на дирекцията на пл. 
„Черно море” №1, ИРМ – Приморско, на ул. „Ропотамо“ 
№50, както и в кметствата по населени места на Община 
Созопол и Община Приморско по утвърден график. 

Към заявлението декларация се прилагат следните 
документи:

 1. Удостоверение, че детето/децата е/са записано/и 
като ученик/ци в първи, втори, трети, четвърти и осми 
клас на училище, издадено от съответното училище; 

2. Медицински протокол на ЛКК – в случаите за деца 
по здравословни причини

3. Копие от удостоверение за назначаване на настойник 
или попечител;

4. Лична карта (за справка – при подаване на заяв-
ление-декларацията лично);

При необходимост социалните работници могат да 
изискат и други документи.

Заявлението декларация се подава след записване 
на детето в първи, втори, трети, четвърти и осми клас 
на училище, но не по-късно от 15 октомври на учебна 
година 2023/2024 г., с изключение на случаите, когато 
поради здравословни причини, установени с протокол на 
ЛКК, детето не може да започне училище, но не повече 
от 6 месеца от започване на съответната учебна година.

Еднократната помощ за ученици, записани в първи, 
втори, трети, четвърти и осми клас, се изплаща на 
два пъти, като:

1. петдесет на сто от размера на помощта се изплаща 
или предоставя след влизане в сила на заповедта за 
отпускането º;

2. петдесет на сто от размера на помощта се изплаща 
или предоставя в началото на втория учебен срок, ако 
детето продължава да учи.

Еднократна помощ за ученици, записани в първи, втори, 
трети, четвърти и осми клас, се ползва еднократно за 
съответния клас.

Помощта се възстановява, ако детето/ученикът:
1. не постъпи в училище, освен ако това е невъзможно 

поради здравословното му състояние;
2. не продължи обучението си през втория учебен 

срок до завършване на първи, втори, трети, четвърти 
и осми клас, освен ако това е невъзможно поради 
здравословното му състояние;

3. в рамките на един месец от учебната година има 
допуснати отсъствия от 5 учебни часа, за които няма 
уважителни причини.

За установяване на обстоятелството по ал. 1, т. 1 
дирекциите „Социално подпомагане“ извършват проверка 
в срок два месеца от започването на учебната година. 
За установяване на обстоятелството по ал. 1, т. 2 и т. 3 
дирекциите „Социално подпомагане“ използват инфор-
мацията от ежемесечните справки, предоставени от МОН.

За повече информация се обърнете към социалния 
работник по район или на тел: 0550/ 2-24-19 за община 
Созопол и 0550/3-27-51 за община Приморско 

Еднократни помощи за ученици, записани 
за първи, втори, трети, четвърти и осми клас 

Фотограф-пътешественик 
с презентация пред ученици

Нова спортна площадка зарадва 
младежите в Зидарово



С „взривяващ“ концерт на 
10 юни Созопол официално 
откри летния сезон. Светов-
ни и БГ хитове, лазерно шоу 
и внушаваща заря впечатлиха 
всички, които дойдоха на 
централния плаж, за да поста-
вят заедно старта на летния 
сезон.

В своеобразна „Битка на 
гласовете“ един до друг на 
сцената се изправиха Жана 
Бергендорф, Тома, Калоян и 
Жаклин Таракчи, а всички 
гости се забавляваха, пяха и 
танцуваха заедно с тях.

Официално Сезон 2023 бе 
открит от кмета Тихомир 
Янакиев, който пожела успех 
на всички заети в туристи-
ческия бранш и много летни 
забавления на гостите на 
града. Поздрав към присъст-
ващите отправи областният 
управител на област Бургас 
проф. Мария Нейкова, а ми-
нистърът на туризма Зарица 
Динкова изпрати поздрави-
телен адрес.

Вечерта завърши с невиж-
дано в Созопол лазерно шоу и 
пищна заря.

Община Созопол изказва 
благодарности към спонсори-
те на събитието:

Бийч бар „Елвис“, склад 
„Алвес“, „Ауто фактор“ и 
цветарски магазин Limorada 
flowers.

Летният сезон в Черномо-
рец бе открит от кмета 
Росен Деспов. За събралите се 
на площада жители и гости 
на града български и световни 
хитове изпълни квартет 
„Маджестик“. Четирите 
чаровни момичета орисаха 
лятото с добро настроение. 
Кметът Деспов пожела хубав 
сезон, за да се оправдаят уси-
лията на всички, които се 
трудят, за да създадат един 
добър продукт. Той каза, че и 
тази година Черноморец ще 
разчита основно на български 
туристи, защото практика-
та досега е показала, че те са 
най-добри. 

След достойното предста-
вяне на гребците ни в Държав-
ния отборен шампионат 
„Панчарево 2023“, който се 
проведе в края на месец май, 
Михаил Янакиев, Христо Славов 
и Николай Георгиев за пореден 
път се качиха на най-високото 
стъпало на почетната стъл-
бичка за награждаване.

На провелата се в дните 3 и 
4 юни 2023 г. Международна 
регата „Черпоков“, отборът 
на Гребен клуб Созопол се пред-
стави от 6 състезатели.

При момчетата до 14 г. в 
дисциплината „двойка скул“ 
Христо Славов и Михаил Яна-
киев отново надминаха всички 

свои конкуренти и завоюваха 
златните медали. 

Леон Херфорт и Димитър 
Иванов се класираха 6-и, а Кон-
стантин Костов завърши 8-и.

Треньорът на отбора Нико-
лай Георгиев също се представи 
блестящо и спечели два златни 
медала в дисциплините „скиф“ 
и „двойка скул“.

Гребният клуб се подготвя 
и за предстоящото на 26 и 27 
юни състезание в Пловдив, за 
което очакванията от спор-
тистите ни отново са големи. 
Община Созопол желае успех и 
още много медали и поводи за 
гордост!

Продължение от стр. 1

800 деца от 40 отбора, 
представители на 20 фут-
болни клуба се включиха в 
най-вълнуващата детска 
надпревара в страната. В 
детския топ турнир на Бъл-
гария домакините се изпра-
виха на терена срещу едни от 
най-силните отбори и въпре-
ки че не се наредиха на челни 
позиции, придобиха опит и 
изпитаха положителни спорт-
ни емоции от състезанието. 
През всички дни се усещаше 
атмосферата на професио-
налния футбол, аплодисмен-
тите на родители и фенове, 
отседнали в ложите на ста-

диона, бяха бурни, а сканди-
ранията още повече. 

Детският футболен тур-
нир приключи през изминалия 
вторник с награждаване на 

участниците. Кметът Тихо-
мир Янакиев благодари на 
всички футболисти и техни-
те треньори за спортсмен-
ската игра и хъса, който 

проявяваха във всяко дерби. 
Благодарности той изказа и 
към организаторите на „Купа 
Созопол“ – Петър Кюмюр-
джиев, Бисер Бораджиев и 

Адриан Сюрджиев, като от-
беляза, че налице са всички 
предпоставки турнирът да 
стане традиционен.

От своя организаторите 

изразиха своята признателност 
към кмета на общината за 
оказаната подкрепа като му 
връчиха медал и почетен плакет.

След като на стадион 
„Арена Созопол“ прозвуча 
националният химн, шампи-
оните щастливи грабнаха 
своите купи, а всички спор-
тисти получиха поименни 
медали за участието си в 
„Купа Созопол – Лято ‚23“.

Първенци сред отборите 
в съответните възрастови 
групи са:

– ФК „Левски“, 2010
– ФК ЦСКА, 2011
– ФК „Пирин“, 2012
– ДФК „Звездичка 1“, 2013
– ФА „Бургас спорт“, 2014.
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С концерти под звездите Созопол и 
Черноморец откриха Летен сезон 2023

Емоционално и с много спортни  
трепети се проведе „Купа Созопол“ 

Редактор 
МАРИЯ НАЙДЕНОВА

Приложението „Созопол“ 
излиза през седмица в петък

Тел.: 0550 2 57 04 
e-mail: m.naydenova@sozopol.bg

Месец юни бе белязан от 
събитие, на каквото рядко 
ставаме свидетели и което 
изпълва всеки с надежда – 100-го-
дишен юбилей. Баба Гира от 
Созопол навърши 100 години. 
Вековния си рожден ден тя 
отбеляза в празнична обстанов-
ка, много гости, цветя и топли 
пожелания. Юбилея на Гира 
Чаушева уважиха както нейни 
роднини и приятели, така и 
кметът на Созопол Тихомир 
Янакиев. Той ѝ пожела здраве, 
мъдрост и благоденствие и 
допълни: „Сто години не са река, 
която може да се преплува без 

препятствия, но каквито и 
трудности да са препречвали 
този път, те са преодолени и 
останали назад. Нека днес да 
разказваш само красивите си 
спомени“.

Освен поздравления, от 
името на Община Созопол сто-
летницата получи торта, 
кошница с цветя и плакет с 
образа на покровителката на 
града света Марина.

Екипът на Община Созопол 
още веднъж поздравява Гира 
Чаушева по случай 100-годишния 
юбилей и ѝ пожелава най-вече 
здраве и спокойни старини.

Баба Гира навърши 
100 години

Поредни златни медали за гребците ни
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-н Василев, филмът ви за 
Ваклуш Толев се радва на 
изключителен интерес в 
цялата страна. Преди дни 
видяхме, че и в Бургас бе 
така. На какво отдавате 
това внимание на хората?

– Очаквах да има внимание 
към един филм за Ваклуш 
Толев, защото той още 
като беше тук физически, 
имаше интерес към негова-
та личност и идеи и никога 
не е бил без публика, където 
и да ходи. Така че всъщност 
филмът е един върнат спо-
мен към него. Той има прия-
тели, ученици и студенти 
в цялата страна. Аз се 
радвам особено, когато на 
филма попаднат хора, които 
за пръв път чуват за него. 
Тяхното вдъхновение из-
ключително много ме радва 
и че чрез филма са намерили 
човек, за когото не са подо-
зирали, а всъщност той е 
носител на изключително 
интересни и важни за сми-
съла на живота идеи. Хората 
имат нужда не само от 
някого, който да ги събуди, 
но и да ги просветли. Сами-
ят Ваклуш е преживял ду-
ховното си просветление и 
затова неговата личност 
носеше тази енергия.

– Вие как се запознахте 
с него?

– Аз се запознах с него, 
когато бях на 21 години през 

98-а. Тогава посетих една 
негова лекция в София, на 
която ме заведе мой приятел, 
който ми каза, че ще ме за-
познае с духовен учител. Аз 
до онзи момент нямах никак-
ва концепция какво е това. 
Имах своите екзистенциал-
ни търсения като човек на 
21 години, който се опитва 
да разбере смисъла на всичко. 
Та, когато го видях, бях мно-
го респектиран от начина, 
по който говори. Такъв човек 
не бях срещал. Веднага ми 
изникна в съзнанието образът 
на мъдреца от приказките, 
който знае отговорите на 
всичко. Тогава бях студент 
първа година по „Кино- и 
телевизионна режисура“ и си 
казах, че този човек трябва 
да бъде заснет на докумен-
тален филм и да разкажа за 
неговите идеи на колкото се 
може повече хора. И така 
започнах – с една камера, в 
НБУ, на VHS и това продъл-
жи над 20 години. 

– Немалка част от дълги-
те години, в които снимате 
филма за него, сте прекара-
ли заедно. Какво научихте 
от личността му?

– Снимането на този 
филм е най-голямото богат-
ство в живота ми, защото 
срещата с духовен учител 
от такъв мащаб е едно не-
прекъснато докосване до 
духа, който може да се про-
яви в най-обикновените 
неща. Ваклуш не демонстри-
раше своята духовност. Той 
живееше и демонстрираше 
как в най-големите пробле-
ми на физическия свят, 
когато човек даде превес на 
духа си, може да преодолява 
проблемите. Идеята за 
чудото е другото. Ние сме 
научени, че духовността се 
проявява само чрез чудо. Ами 
не! Ваклуш казваше, че чу-
дото е най-трошливият 

стълб на вярата. Той бе 
най-скромният и смирен 
човек, когото съм виждал. 
От него видях какво е сми-
рение и видях, че има голяма 
разлика между това да си 
примерен и смирен. Ние сме 
пуснати, за да се саморазви-
ваме. Духовните учители 
идват като изключение на 
планетата, предлагат нови 
тенденции за развитието 
ни и си заминават. Броени 
хора се срещат с тях. Обик-
новено ги горим на клади, 
обезглавяваме ги и ги прико-
ваваме на кръстове. Слава 
богу, Ваклуш се е разминал 
с това само 12 години да е 
политически затворник. 

– На читателите ще е 
интересно защо ви отнема 
толкова години заснемане-
то на документалната 
лента?

– Много е трудно да за-
снемеш документален филм 
за личност като Ваклуш. 
Камерата обича да има 
действие, а всъщност ос-
новното действие на Ваклуш 
беше словото. Т.е. чисто 
визуално трябваше да имам 
много натрупвания в раз-
лични ситуации, за да създа-
дат динамиката на самия 

разказ във филма. Има и нещо 
друго. През първите 2-3 
години аз навлизах въобще в 
концепциите на този мъдрец. 
Защото той не говореше по 
обикновения начин, както 
сме свикнали да си разгова-
ряме. При него всяко отва-
ряне на устата беше слово. 
20 години той беше в едно 
непрекъснато състояние на 
слово. Така че заради това 
трябваше да натрупам 
много материал и то в един 
момент стана общо взето 
цял океан от информация. 
Час и половина филм е на-
правен от стотици часове 
натрупан архив. Това беше 
изключително трудно.

– Той преминава през 
всевъзможни трудности 
по време на комунизма, 
включително и през раз-
лични лагери, затвори. Има 
дори и издадена смъртна 
присъда, но оцелява. Човек 
с мисия ли е това?

– Така е. Той не само че 
оцелява, но и често обичаше 
да казва, че ние, човеците, 
още съществуваме, но не 
живеем. Той не използваше 
думата „оцеляване“, защото 
оцеляването е поведение на 
животното в нас, на ин-
стинктите. Ваклуш учеше 
хората как да бъдат свобод-
ни и как да живеят. 21-го-
дишен попада в затвора след 
като е бил царски офицер и 
е бил с изразена антикому-
нистическа дейност. Още 
от фронта е отзован, бил 
е съден. Баща му с адвокат 
го спасява да не му бъде из-
пълнена смъртната присъда, 
но му дават доживотен 
затвор. След това следва 
една повсеместна амнистия 
от Тодор Живков през 80-те 
години. Много е било инте-
ресно поведението му в 
затвора, защото той е 
бунтовник навсякъде в жи-

вота си. Още като ученик, 
след това на фронта се 
държи като бунтовник, 
впоследствие и като му 
поискват смъртната при-
съда той казва, че не го е 
страх от смъртта. В за-
твора прави гладни стачки. 
Още от там той предиз-
виква изключителен интерес 
към себе си. Елитът, който 
е бил по онова време в за-
твора, си е правил списък, 
кой да обикаля с него на за-
творническото каре. А 
това е някакъв младеж, 
който дори още е не духов-
но пробуден. Това става чак 
на 28 години, когато прежи-
вява нещо, което нарича 
просветление. Тогава започ-
ва да популяризира тезите 
си, които по-късно стават 
учението, наречено „Път 
на мъдростта“. Именно в 
затвора той формулира 
идеята, че няма страдание, 
има развитие. Или пък, че 
няма зло, то е нееволюирало 
добро. Това са много силни 
идеи, които според мен ще 
трансформират света в 
посока на единството. Ко-
гато приемаме света в не-
говата двуполюсност, ние 
губим енергията си за раз-
витие и се противопоста-
вяме. Ваклуш говори за начин 
на мислене, който е отвъд 
двуполюсния. Това, което 
носи като учение, е един път 
към представата ни за ду-
ховния свят, но той го 
надгражда и дава едни нови 
концепции. Затова той е 
важен, не защото е поред-
ният български духовен 
учител, а защото според 
мен се откроява от всички 
останали, тъй като дава 
нова тенденция в еволюци-
ята на човек, сменя идеята 
за Бог – казва, че не трябва 
да го търсим навън, а че той 
е вътре в нас и че всеки човек 

е Бог в развитие. Т.е., ако 
осъзнаем, че вътре в себе си 
имаме свръхенергия, която 
трябва да пробудим, това 
ще промени начина на функ-
циониране на планетата. 

– Свързва ли го нещо с 
Бургас и Бургаския край?

– Той много често идваше 
в Бургас да изнася своите 
лекции. Има страшно много 
приятели тук и то се видя 
на самата премиера. Дори в 
самия филм има кадри, кои-
то са от Бургас. Връзката, 
бих казал, че е силна и ди-
ректна. 

– В края на премиерата 
помолихте зрителите да 
не ръкопляскат. Защо?

– Аз си давам сметка, че 
това е част от културата 
ни да се изрази възхищение 
към работата на артист 
чрез ръкопляскане. Това 
обаче май ще се окаже, че пак 
е от първичния свят. Ваклуш 
казваше, че в индийския 
парламент е било забранено 
да се пляска. Ако са искали да 
изразят някакво възхищение 
или признание, са ставали 
на крака. Индийците имат 
много по-развити процеси 
за духовните работи. Всъщ-
ност той ми обясняваше, 
че когато човек ръкопляска, 
разбива аурата около себе 
си. Един вид, то е външна 
форма на изразяване. 

– Какъв завет ни оставя 
Учителят на мъдростта?

– Че не сме грешници, 
както ни внушават религи-
ите, а сме богове в развитие, 
но не като съблазън на егото, 
а нова свръхосъзната отго-
ворност, която имаме към 
себе си, към другия и към 
света. Неговото учение 
„Пътят на мъдростта“ 
представлява указателните 
табели, с които можем да 
стигнем до вътрешния връх, 
наречен Бог в развитие. 

ГЕОРГИ РУСИНОВ

ИНТЕРВЮ

„
Няма зло, има 
нееволюирало 
добро“ е сред 
основните 
учения в „Пътя 
на мъдростта“ 
на Толев

НИКОЛАЙ 
ВАСИЛЕВ
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

 Николай Василев завършва кино- и 
телевизионна режисура в НБУ, степен магис-
тър.
 Той е режисьор и автор на редица доку-
ментални филми и телевизионни продукции 
за Българската национална телевизия. 
Повечето от документалните му филми 
участват на различни международни 
фестивали.
 През 2004 г. получава награда за дебют на 
фондация „Култура Аними“ за филма 
„Пътят на Мъдростта“.
 През 2006 г. получава награда на VII 
Международен фестивал на планинарския 
филм за филма „Исполин“.
 През 2008 г. получава специалната награда 
„Джеймс Баучер“ на Ирландското посолство 
за филма „Бетон“.
 През 2010 г. получава наградата Jameson за 

най-добър късометражен филм на „София 
филм фест“ за филма „Приказки“.
 През 2015 г. получава грамота „Златен 
ритон“ за филма „Добрият самарянин“.
 През 2017 г. получава голямата награда за 
най-добър филм на фестивала Masters of Art 
за филма „Пътят към Тива“.
 През 2019 г. получава Голямата награда за 
най-добър филм на фестивала Masters of Art“ 
за филма „Високо“. Същата година получава 
награда „Горчивата чаша“ на фестивала 
„Любовта е лудост“ за филма „Формулата 
на Тео“.
 Наш репортер разговаря с режисьора след 
премиерата в Бургас на документалния му 
филм за Ваклуш Толев. Какво сподели той за 
прекараните 20 години в приятелство и 
работа с духовния учител, четете в 
интервюто на „Черноморски фар“.

Г

Ваклуш казваше, 
че съществуваме, 

но не живеем

Николай Василев, режисьор: 
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Уличните музиканти станаха 
част от колорита на Бургас

Контрол. Трябва ли да има наредба, която да ги регулира?

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Уличните музиканти 
в Бургас определено се 
превърнаха във важна част, 
която придава колорит 
на града, особено през 
летния сезон. Все повече 
и повече професионални 
и самоуки музиканти се 
изявяват по централни-
те улици. Кой с китара, 
кой с пиано, кой с цигулка, 
кой само с уредба и ми-
крофон, но желаещите да 
припечелят някой лев с 
музикалните си умения 
са винаги наоколо. Това е 
абсолютно нормална 
картинка в повечето 
големи градове, особено 
туристически дестина-
ции като Бургас. 

И въпреки че в повече-
то дни всичко е наред и 
има дух на разбирателство, 
понякога избуява напре-
жение между артистите. 
То е породено най-вече 
от местата за изпълнения 
и тези с по-голям пътни-
копоток е нормално да са 
по-желани. Така миналата 
седмица наш репортер 
стана свидетел на свое-
образен музикален батъл 
(битка) между двама от 
музикантите. Мястото 
– Пъпа на града (б.а. Ком-

паса). Единият от редов-
ните изпълнители, който 
свири гръцка музика бе 
принуден да застане на 
по-отдалечено място от 
обикновеното си, което 
пък бе заето от друг му-
зикант с китара, уредба 
и изобщо готов за дейст-
вие. Повече от час двама-
та се надсвирваха, макар 
новодошлият да бе далеч 
по-шумен. Явно на рабо-
тещите и живеещите 
наоколо им писна и се 
появиха униформени от 
полицията и УКОРС, а 
скандалът бе потушен.

Общината е толе-
рантна, но реагира 
при оплаквания на 

граждани

В редакцията на „Чер-
номорски фар“ сме полу-
чавали и друг път сигнали 
срещу улични музиканти, 
но повече са били в посо-
ка на липсата им на талант, 
отколкото заради това, 
че свирят на улицата и 
пречат. Други са се оп-
лаквали, че в периода 
между 14:00 и 16:00 часа 
музиката им пречи да си 
почиват. Затова потър-
сихме отговор от Общи-
на Бургас как се процеди-
ра с уличните музиканти, 

има ли режим, по който 
свирят и си разпределят 
местата.

„Няма строг режим. 
Толерантни сме. Вечер, 
разбира се, не се свири, 
когато хората си почиват. 
Случвало се е много пъти 
преди, случва се и сега – 
хора да ни подават сиг-
нали, недоволни от висок 
шум или от качеството 
на свиренето и пеенето. 
Тогава реагираме чрез 
инспектори от УКОРС, 
които призовават съот-
ветния уличен артист 
да се премести на друго 
място или да намали де-
цибелите“, отговориха 
от администрацията на 
кмета Димитър Николов.

В полицията  
сигнали няма

Потърсихме отговори 
и от Областна дирекция 
на МВР – Бургас. От там 
са категорични – сигнали 
за скандали между музи-
канти, както и сигнали 
до 112, че някой наруша-
ва обедната тишина 
няма. 

„Дори и да има нещо 
такова, хората в повече-
то случаи минават и 
подминават. А те помеж-
ду си може да се карат, 

защото има златни мес-
та, като Пъпа на Бургас 
например. Но никой не е 
звънял на 112 да търси 
съдействие на полицията. 
Сега, ако много сериозно 
се сбият вече, но това е 
малко неприсъщо, тъй 
като са хора на изкуство-
то. Има полицейски пре-
дупредителни протоко-
ли  за  целта.  Двете 
страни трябва да не бъдат 
агресивни един към друг 
и да разрешат конфликта 
с думи и аргументи. Не 
можем нищо друго да 
направим, защото дори 
не се касае за телесна 
повреда. Няма как да при-
нудим двете групи да 
напуснат мястото“, 
посочиха от пресцентъра 
на ОДМВР-Бургас и доба-
виха:

„За сигнали за шума да 
реагира Общинска полиция, 
защото има Наредба №1 
на Общината, по която 
трябва да работят“.

Веселин Василев, дирек-
тор на УКОРС, потвърди 
казаното от пресцентъ-
ра на Община Бургас.

„Като има сигнал из-
пращаме хора, предупреж-
дават ги, може и дори да 
се преместят на друго 
място“, кратък бе той.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

По темата с уличните 
музиканти и дали се на-
лага регулацията им по-
търсихме председателя 
на Културната комисия 
към Общински съвет – 
Бургас Веселин Пренеров. 
Той започна с това, че 
уличните музиканти са 
колорит на всеки един 
град по света. 

„Те създават съвсем друг 
облик и усещане за тури-
стите, пък и за хората, 
които живеят в тези 
градове. Много трудно 
изкуството и в частност 
уличните музиканти 
могат да бъдат поставе-
ни в някакви администра-
тивни рамки и регулация. 
Няма как да ограничиш 
изкуството и да го сложиш 
в рамка“, заяви той.

Пренеров смята, че 
специално в Бургас улич-
ните музиканти се само-
регулират успешно. 

„Колкото и да е непре-
тенциозно, това движение 
на хората по улицата, 
самите музиканти усещат 
дали могат да продължават 
да свирят, дали ги прием-
ат хората, или не. В този 
смисъл има една самосе-
лекция, един уличен кастинг 
и те сами се съобразяват 
с него“, каза председателят 
на Културната комисия.

Затова засега общин-
ските съветници не смя-
тат да правят наредба 
за регулацията на улич-
ните музиканти.

„Отворени сме към 

предложения на граждани, 
ако има такива, но към 
днешна дата не се пред-
вижда специално нашата 
комисия да работи в по-
сока наредба, администри-
ране, режим и т.н., защо-
то по принцип водещо е 
уважението към изку-
ството, независимо дали 
е в концертна зала, или 
пред хората на улицата. 
Все пак всички те са му-
зиканти, артисти и имат 
куража да застанат пред 
хора на открито. Затова 
трябва да имат своето 
себеуважение, подготов-
ка и професионална ква-
лификация. Да, навсякъде 
се случват конфликти, 
неизбежно е. Но пак казвам, 
тя самата улица се само-
регулира. Това е интерес-
ното и това е чарът в 
случая. Затова пак казвам, 
много трудно може да се 
постави изкуството в 
каквато и да е админи-
стративна рамка“, завър-
ши той.

ВЕСЕЛИН ПРЕНЕРОВ, ПРЕДСЕДАТЕЛ 
НА КУЛТУРНАТА КОМИСИЯ: 

Няма как да ограничиш 
изкуството и  
да го сложиш в рамка

„
Има една  
самоселекция, 
един уличен 
кастинг и те 
сами се съобразя-
ват с него

Веселин Пренеров
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

 Улица „Алек-
сандровска“, 

в частта ѝ 
от площад 

„Тройката“ до 
Общината, е 

най-наситена 
от музиканти

ФОТО: ГЕОРГИ 
РУСИНОВ

Често улич-
ните изпъл-
нители са 
професионални 
музиканти
ФОТО: СИЛВИЯ  
ШАТЪРОВА

Мястото около Компаса е едно от най-апетитните
ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Полиция и УКОРС реагират при сигнали за скандали между музи-
канти и силен шум       ФОТО: ДОНА МИТЕВА



ЖАНА ГЕОРГИЕВА
ландшафтен архитект

Не всеки има възможност 
на Еньовден да отиде сред 
природата, за да изпълни 
традиционния ритуал с 
набирането на билки. За 
сметка на това всяко се-
мейство, което живее 
дори и в малък апартамент, 
може да си отгледа свои 
билки и подправки.

Терасата е откритото 
пространство в почти 
всеки дом, където освен 
цветята, своето място 
могат да намерят подправ-
ките и билките, като се 
спазят специфичните им 
изисквания към почвата, 
поливките и изложението. 

Отглеждането им в 
подходящ кът на терасата 
осигурява безспорно пре-
димство на домакинята да 
разполага със свежи билки 
и подправки по всяко време.

Отглеждане на билки на 
балкон – правила и 

оптимални условия:
• много слънце – билките 

се съхраняват най-добре на 
слънчеви места, с изложение 
на запад или изток;

• влажност във въздуха 
– повечето билки обичат 
влагата във въздуха,поради 
което е добре да се пулве-
ризират;

• редовно поливане – 
билките харесват посто-
янно влажен субстрат, 
така че системното поли-
ване е основният принцип 
за отглеждане на тези 
растения. През горещото 
лято водата трябва да се 
долива дори през ден;

• подходяща почва – рох-
кави почвени смеси с ниска 
соленост, обогатени с тор 
и естествен хумус;

• дренажен слой – билки-
те в сандъчета/саксии из-
искват постоянно влажен 
субстрат, но не и да се 
преовлажняват, поради 
което трябва да осигури-
те добър дренаж на сакси-
ята, като поставите слой 
пясък или експандирана 
глина на дъното му или 
изберете саксии с дупки на 
дъното. 

При недостатъчна площ 
на балкона, саксиите/сан-
дъчетата могат да бъдат 
разположени вертикално, 

което спестява площ и 
изглежда доста атрак-
тивно. 

Вариантите за размно-
жаване на билките са два:

• чрез семена, които се 
засяват не по-късно от сре-
дата на месец март, в обо-
гатена почвена смес, наси-
пана върху дренажен слой от 
инертни материали. За по-
кълването им са необходими 
влага и топлина;

• чрез разсад, което е по-
сигурният и бърз вариант 
на прихващане.

Подправки,  
подходящи за отглежда-

не на балкон:

Магданоз (Petroselinum 
crispum) – двугодишно тре-
висто растение. Листата 
са с високо съдържание на 
хлорофил, бетакаротин, 
фолиева киселина, витамини 
А, В₁₂, С и К. Непретенциоз-
но растение, с богато при-
ложение в кулинарията при 
почти всички салати, супи, 
месни и постни ястия. В 
медицината се използва за 
подсилване на имунитета, 
като противовъзпалително 
и антиоксидантно средство. 
Магданозът предпазва от 
онкологични заболявания, 
оказва положително влияние 
върху зрението и сърдечна-
та дейност. Включен е в 
рецептите за отслабване.

Копър (Аnethum graveolens) 
– стъблото му достига 
височина 100 см, листата 
се нежни, сивозелени. При 
отглеждане на слънце е по-
ароматен. При контейнер-
но отглеждане съдът 
трябва да е по-дълбок. 
Незаменима подправка за 
таратор, салати, лозови 
сарми, постни ястия, пре-
димно с тиквички.

Чаят от семена на копър 
е най-добрият лек срещу 

бебешки колики и безсъние. 
В комбинация с краве мляко, 
копърът е добра превенция 
на остеопорозата. Маслото 
от копър влиза в състава 
на продукти срещу целулит.

Дафинов лист (Laurus 
nobilis) – гланцираните му 
наситенозелени листа съ-
държат етерични масла 
(най-високата им концен-
трация е в периода ноември 
– април). Обича влажни и 
рохки почви. Отглеждан в 
контейнер, не понася зим-
ните студове и по тази 
причина зимния период 
преживява на топло, в жи-
лището. Листата се изсу-
шават на сянка, разстлани 
на тънък слой. Те са незаме-
нима подправка в кулина-
рията при приготвянето 
на супи и месни ястия.

Риган (Origanium vulgare) 
– има тънки коренища, 
изправени стъбла и продъл-
говати яйцевидни листа, 
прикрепени към стъблото 
с къси дръжки. Цялото 
растение е покрито с вла-
синки, изпълнени с етерич-
ни масла, на които дължи 
аромата и лечебния си ефект. 
В кулинарията се използва 
заради приятния, леко на-
подобяващ чубрица аромат 
и слабо горчивия, стипчив 
вкус. С риган се овкусяват 
пици, сосове на доматена 
основа, различни видове 
меса. В народната медици-
на, отварата от риган се 
използва при болки в сто-
маха и жлъчката и като 
успокоително.

Босилек (Ocimum basilicum) 
– едногодишно тревисто 
растение с издължени лис-

та и заострени в двата 
края листа. Класовидните 
цветове в бяло или бледо-
розово се появяват от юни 
до септември. За да запази 
богата листна маса за дълъг 
период от време е необхо-
димо своевременно премах-
ване на всички новообра-
зувани цветни пъпки. 
Надземната част съдържа 
горчиво вещество, ете-
рични масла, гликозиди, 
танини, органични кисе-
лини и минерални соли. Още 
в древността е използван 
като болкоуспокояващо, 
противоспазматично и 
антисептично средство. 
В кулинарията намира 
приложение при пригот-
вянето на различни видо-
ве паста, сосове на дома-
тена  основа ,  печени 
говежди и птичи меса.

Мента (Mentha piperita) 
– извличаният от нея мен-
тол е основна съставка в 
етеричните масла, използ-
вани в парфюмерийната, 
хранителната и фармацев-
тичната индустрия. Сту-
доустойчиво и непретен-
циозно растение, близък 
роднина на джоджена. Из-
исква рохки почви и обилни 
поливки. Чаят от мента 
има успокояващ ефект. 
Ментата е незаменим еле-
мент от коктейла „Мохи-
то“ и домашно приготвена 
лимонада. Не е подходяща 
за комбинирано засяване с 
други билки, тъй като по-
тиска развитието на ос-
таналите растения в 
контейнера.

Салвия (Salvia officinalis) 
– вечнозелен полухраст, със 
сивкави издължени листа. 
Предпочита слънчеви из-
ложения, сух климат и пе-
съчливи почви. Чаят има 
успокоителен ефект. В 
народната медицина се 
използва за облекчение на 

артритни заболявания, 
бактериални инфекции и 
отоци. В кулинарията се 
използва при приготвянето 
на бели меса, свинско и те-
лешко.

Лавандула (Lavandula)– 
студоустойчиво и влаголю-
биво етеричномаслено рас-
тение. Обича песъчливи и 
добре дренирани почви, с 
неутрална алкална реакция. 
Подрязва се непосредствено 
след прецъфтяване. Има 
невроуспокоително дейст-
вие и облекчава ставни 
болки. Ароматната лаван-
дула е най-мощното оръжие 
срещу молците.

Джоджен (Mentha spicata) 
– многогодишно тревисто 
растение, което достига 
височина до 100 см. Листата 
имат назъбени краища, с 
дължина до 9 см и ширина до 
3 см. Непретенциозно към 
условията на отглеждане 
растение, но е неподходящ 
за съвместно отглеждане с 
други. В кулинарията се 
използва при приготвянето 
на ястия от спанак, лобода, 

всички видове месо. Добавя 
се в началото на термична-
та обработка. Вкусът му е 
специфичен и дозирането 
трябва да е премерено, тъй 
като може да потисне аро-
мата на другите използвани 
подправки. Има способността 
да възбужда апетита, под-
помага усвояването на 
хранителните вещества от 
организма, има стимулиращ 
и ободряващ ефект. При 
умствена и физическа пре-
умора се препоръчва чай от 
джоджен.

Розмарин (Rosmarinus 
officinalis) – многогодишно 
растение с вдървесинено 
стъбло и ароматни, сивозе-
лени, игловидни листа. Не-
претенциозен по отношение 
на почвите, изисква влага, 
светлина и топлина. Не 
понася въздушни течения. 
При саксийно отглеждане се 
подрязва, за плътност на 
короната. Вкусът му е леко 
остър и пикантен. При 
предозиране може да предиз-
вика епилептични припадъ-
ци у деца и възрастни хора. 
В кулинарията се използва 
заедно с други подправки при 
приготвянето на гриловани 
меса, маринати, гъби, зеле и 
дивеч. Подобрява храносми-
лането, помага при нервни 
разстройства и има съдо-
разширяващо действие.
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Отглеждайте билки 
на балкона

Еньовден е празник, който 
се отбелязва на 24 юни. 
Наричан е още Яньовден, 
Иванден, св. Иван Бильобер, 
св. Иван Летни, Среди лете. 
Църквата почита рожде-
нието на св. Йоан Кръсти-
тел. 
При всички българи е 
разпространено поверие-
то, че на Еньовден слънце-
то „трепти“ и „играе“ на 
изгрев и тръгва към зима. 
Според вярванията, в 
полунощ срещу празника 
„небето се отваря“; 
звездите „слизат на 
земята“, омайват 

тревите и цветята и им 
придават лечебна магиче-
ска сила.
Разпространена в цяла 
България е представата за 
лечебната сила на билките 
и цветята, набрани срещу 
Еньовден. Билките и 
тревите, набрани на този 
ден, се прилагат широко в 
народната медицина.
В съвременността 
елементи от празника се 
разучават в читалища и 
училища, представят се в 
различни селища, а също и 
на фолклорни събори и 
фестивали.

Еньовден (24 юни)

На балкона успешно могат да се отглеждат копър, магданоз,  
девисил и всякакви други подправки  ФОТО: WANDERINGSPICE.COM

Практично. Пресните подправки са под ръка

СПЕЦИАЛИСТЪТ СЪВЕТВА

ОБЯВА
Община Средец, гр.Средец, област Бургас, на 

основание Заповед № 522 от 16.06.2023 г., Кме-
та на община Средец обявява търг с тайно надда-
ване за отдаване под наем на част от имот –част-
на общинска собственост, за срок от 5 години, а 
именно:

Общински терен с площ от 35 кв.м. (тридесет 
и пет квадратни метра), разположен с лице към 
ул. Мичурин, който представлява реална част от 
имот, целия с площ от 2037 кв.м., находящ се 
срещу УПИ I, кв.81а, зона първа по плана на гр. 

Средец, при начална тръжна цена за месечен 
наем за ползваните 35 кв.м. в размер на 84,00 
лв. (без вкл. ДДС) и депозит за участие в размер 
на 8,40 лв.

Търгът ще се проведе на 30.06.2023 г. от 10:20 

ч. в зала № 202 в сградата на община Средец.
Цената на тръжната документация е в размер 

на 24,00 лв. с ДДС, внесена до 16:00 ч. на 
28.06.2023 г.

Документи за участие в търговете се подават в 

деловодството на община Средец до 16:00 ч. на 
28.06.2023 г.

Определеният депозит за участие се внася в 
касата на Общината или по банкова сметка на об-
щина Средец BG53BPBI79373347649603 BIC: BPBIBGSF 
– БПБ Средец до 16:00 ч. на 28.06.2023 г.

При неявяване на поне двама кандидати за 
участие, повторни търгове ще се проведат на 
07.07.2023 г. при същите условия.

Пълна информация за търга: www.sredets.
bg., информационното табло на Общината и тел: 
05551/ 7730
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„Черноморец“ все пак влиза във Втора лига
ГЕОРГИ РУСИНОВ

Невероятен шанс бе 
предоставен на бургаския 
футболен клуб „Черномо-
рец“. Въпреки силното на-
чало на сезона в Трета лига 
– Югоизток, многото ра-
венства и загуби срещу 
директни претенденти за 
класиране, „акулите“ завър-
шиха на второ място. 
Първенец бе представили-
ят се отлично през целия 
сезон отбор на „Несебър“. 
Радостта в лагера на „дел-
фините“ обаче не продължи 
дълго. 

Преди дни председателят 
на УС на клуба Недялко 
Москов излезе с официално 
съобщение, че на заседание 
ръководството на общин-
ския футболен клуб е взело 
решение отборът да от-
каже участие във Втора 
лига за сезон 2023/2024, въ-
преки спечелената промоция.

„Преценяваме, че далеч 
по-важно за момента е 
бъдещето на ДЮШ на клу-
ба и доизграждането на 
модерната футболна база. 
До момента Община Несе-
бър е изпълнила абсолютно 
всичките си ангажименти 
към нас. Школата ни върви 
по възходящ път, работи 
се много правилно. Изгра-
дихме вече един терен 
съвместно с БФС. Предстои 

построяването на спорт-
на зала в комплекса на ста-
диона и поставянето на 
осветление на помощния 
терен. И не на последно 
място – вече не съм спортен 
директор, а председател на 

УС. За мен е много по-важно 
бъдещето на близо 40 слу-
жители на клуба, към които 
искам да бъда коректен и 
изряден. Също и към децата 
от нашата школа“, се по-
сочва в съобщението от 

Москов.
Реакцията от Бургас бе 

моментална. Ръководство-
то на „Черноморец“ излезе 
с позиция по казуса. Ето 
какво гласеше тя:

„ФК „Черноморец 1919“ 
заявява желанието си и 
готовността да участва 
във Втора лига през сезон 
2023/24.

Предвид възможността 
отбор, спечелил по спортен 
път промоция във Втора 
лига, да се откаже от това 
си право, ФК „Черноморец 
1919“ заявява категорично 
желанието да заеме негово-
то място. Ръководството 
на клуба е категорично, че 
има пълна готовност от 
следващия сезон да играе 
във второто ниво на род-
ния футбол. Клубът е 
обезпечен финансово, раз-
полага с необходимата 

материална база и спортно-
технически щаб. По този 
начин ФК „Черноморец 1919“ 
отговаря на всички изиск-
вания за покриване на ли-
цензионните условия за 
участие във Втора лига. За 
целта от клуба вече са из-
пратени необходимите 
заявки до БФС. Очакваме и 
вярваме, че от централата 
ще се вземе законосъобраз-
но решение по този казус“.

Отговор от БФС дойде 
– „Черноморец“ е поканен 
да участва във Втора лига 
от новия сезон.

„Имаме удоволствието 
да ви съобщим, че „Черно-
морец“ получи покана за 
участие във Втора лига. 
Предстои от БФС да събе-
рат необходимите доку-
менти от клуба, за да може 
да получи лиценз за участие 
във второто ниво на род-
ния футбол. Ръководство-
то на „Черноморец“ е 
убедено, че всичко в това 
отношение е изрядно и е 
само въпрос на време завръ-
щането ни в професионал-
ния футбол да стане факт. 
Честито на всички, които 
обичат „Черноморец“!“, 
съобщиха от клуба.

Ето и решението на 
Спортно-техническата 
комисия към БФС:

„СТК констатира отказ 
за участие поради финан-

сови причина във Втора 
професионална футболна 
лига на СОФК „Несебър“, 
представител на Трета 
лига – Югоизточна група. 

Съставът на Втора 
професионална футболна 
лига на основание регионал-
ния принцип ще бъде по-
пълнен от класиралия се на 
второ място в Трета лига 
– Югоизточна група ФК 
„Черноморец 1919“ Бургас. 
Същият е представил пред 
БФС своята финансова и 
организационна готовност 
да участва във Втора про-
фесионална футболна лига“.

Жребият за първенство 
2023/2024 на Втора профе-
сионална футболна лига бе 
изтеглен във вторник, а от 
„Черноморец“ с нетърпение 
очакваха да научат кои ще 
са първите им съперници.

„Акулите“, като „Несе-
бър“, също инвестираха 
много средства в базата и 
развитието на ДЮШ. Това 
говори сигурно за желание-
то на футболните клубо-
ве в региона за участие в 
професионалния футбол, а 
защо не и дори в елита? При 
така очерталата се ситу-
ация „Несебър“ не би след-
вало да има проблем с кла-
сирането догодина, ако 
запази същата форма, 
която показа през измина-
лия сезон. 

Промоция. „Акулите“ удариха джакпота след отказ за участие на „Несебър“

„Аполония Понтика“ с амбиции за предно класиране през новия сезон

Радостта на несебърлии от промоцията не трая много дълго, 
след като от отбора обявиха, че предпочитат да развият още 
базата и школата              ФОТО: FACEBOOK

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Созопол определено се 
очертава като футболен 
град. Извън Бургас, това е 
единствената община с 
повече от 1 – 2 футболни 
отбора. На пресконферен-
ция президентът на един 
от трите клуба в Созопол 
– „Аполония Понтика“, 
заяви готовността на 
ръководството за нов 
успешен сезон в „А“ Об-
ластна група. Тодор Мар-
холев е в управлението на 
клуба от създаването му 
през 2021-ва. 

„Нашият отбор спечели 
промоция от долната ди-
визия и от една година сме 
в „А“ Окръжна група. Пре-
дходният сезон беше нелек, 
тъй като имаше доста 
контузии, трудности, 
сплотяване на екипа. Смя-
там, че въпреки всичко се 
получи един много добър 
сезон. Изказвам благодар-
ности на всички, които 
взеха участие и се присъе-
диниха към този проект. 
Изключително голяма 
благодарност искам да 
изразя към Петър Куюм-
джиев, без когото може би 
това нямаше да може да 
съществува. Той допринесе 

много със своя професиона-
лен опит като футболист 
и треньор. Искам да благо-
даря на всички останали 
момчета, които неизменно 
ме подкрепяха в това начи-
нание да развиваме масовия 
спорт и футбола в общи-
ната“, заяви Мархолев.

За новия сезон той обя-
ви, че клубът ще гони по-
добро класиране. Ще се 
търсят нови футболисти 
на всички постове.

„В момента сме в разго-
вори с четирима – петима. 
Търсим футболисти пре-
димно от община Созопол, 
но в случай че такива не 
могат да се намерят на 
постовете, където искаме, 
ще прибегнем и до футбо-
листи от областта. Със 
сегашни футболисти няма 
да се разделяме. Към тези, 
които предстои да се при-
съединят, се надяваме да 
има такива с малко повече 
опит, за да допринесат с 
качество за новия сезон. 
Финансово обезпечени сме 
добре, ще има стимули за 
играчите. Гоним средата 
на класирането, или дори 
малко по-предна позиция. 
Амбицията ни е да сме един 
от водещите отбори в „А“ 
Областна група“, коменти-
ра президентът на клуба.

Мархолев добави, че 
предстои побратимява-
не с други отбори от 
страната, както и че 
ръководството се стре-
ми организацията да е на 
професионално ниво, 
включително и да въвеж-
да нововъведения в ама-
тьорския футбол. 

Като най-изявени фа-
ворити за новия сезон 
той определи отборите 
на „Поморие“, „Нефто-
химик“ и „Камено“. 

„Смятам, че ще можем 
да се съревноваваме за 
по-предно класиране с 
отборите от южната 

част, които са от При-
морско и Царево, може би 
също и с Айтос“, поясни 
президентът.

В края на юли – начало-
то на август пък предстои 
провеждане на турнир по 
плажен футбол, който 
ще е под егидата на „Апо-
лония Понтика“ .

„Надяваме се да стане 
традиционен. Турнирът 
ще бъде изцяло аматьор-
ски и ще бъде в рамките 
на два дни. Ще се проведе 
на къмпинг „Смокиня“. 
Амбицията ни е колкото 
може повече отбори да 
се включат, но минимум 
8 ще има“, посочи Мархо-
лев.

Той коментира и че се 
обмисля приятелска сре-
ща с другия от трите 
отбора в Созопол – „Апо-
лония Созопол“. Дали има 
напрежение между двата 
клуба – според Мархолев 
и да е имало някакво, то 
е било изкуствено и вече 
е в миналото. Пред ре-
портер на „Черноморски 
фар“ президентът уточ-
ни, че е в приятелски 
отношения и с общинския 
клуб – „Созопол“, който 
от новия сезон ще играе 
в третия ни футболен 
ешелон.

„Акулите“ 
смятат, че 

са готови 
да поемат 

щафетата 
от „Несебър“ 
за участие в 

професионал-
ния футбол
ФОТО: FACEBOOK

„
Смятам, че ще 
можем да се 
съревноваваме за 
по-предно 
класиране с 
отборите от 
южната част

Тодор Мархолев, 
президент

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Стартира първият 
етап от реконструкци-
ята на градския стадион 

в Царево – изграждане на 
помощно игрище, фитнес 
на открито и осветление 
около основния футболен 
терен.

ОБЯВА
Диагностично-консултативен център 

„Свети Георги Победоносец“ (Военна болница)
Регистратура 056 87 58 40

Д-р Иван Хърков
специалист акушер-гинеколог
Приема всеки ден от 14.30 до 16.30 ч.

Работи със Здравната каса

тел. 0897 462 195

Ремонтът на градския 
стадион в Царево започна

От Общината обявиха, че предстои и ремонт, и обновяване 
на основния футболен терен              ФОТО: ОБЩИНА ЦАРЕВО



СЪОБЩЕНИЕ

На основание чл. 23, ал. 4, т.1 от ЗМСМА, чл.39, 
ал.1 от ПОДОСКВОА на Община Бургас свиквам 
ПЕТДЕСЕТ И ВТОРОТО ЗАСЕДАНИЕ на Общински 
съвет – Бургас на 27.06.2023 година  (вторник) 
от 9:00 часа, с продължение на 28.06.2023 година 
(сряда) от 09:00 часа при неизчерпване на дневния 
ред, в заседателната зала, находяща се в „Културен 
дом на нефтохимика”, ет.2, при следния 

ПРОЕКТ НА ДНЕВЕН РЕД

1. ОбС 08-00-14217 Докладна записка от 
Димитър Николов - кмет на Община Бургас, 
относно: Избор на вариант за делба на имот с 
идентификатор 07079.612.208 по КККР на гр. 
Бургас, представляващ УПИ II, кв.123, по плана на 
ЦГЧ гр. Бургас с цел последваща спогодба

2. ОбС 08-00-14204 Докладна записка от 
Димитър Николов - кмет на Община Бургас, 
относно: Изграждане на хеликоптерна площадка 
за нуждите на спешна медицинска помощ с хели-
коптер (HEMS) в ПИ с идентификатор 07079.622.155 
по КК на гр. Бургас

3. ОбС 08-00-14197 Докладна записка от Весна 
Балтина – за кмет на Община Бургас, съгласно 
Заповед №1862/13.06.2023 г., относно: Даване 
на съгласие за кандидатстване с проектно пред-
ложение „Въвеждане на мерки за енергийна 
ефективност на ОУ „Христо Ботев“ (сграда с 
идентификатор 07079.820.444.1), находящо се в 
УПИ I-444, кв.32 по плана на кв. „Сарафово“, гр. 
Бургас (ПИ с идентификатор 07079.820.444)“ в 
рамките на Подпрограма „Енергийна ефективност 
на общинските училища и детски градини“ (ЕЕОУДГ) 
към Инвестиционната програма за климата (ИПК) 

4. ОбС 08-00-14184 Докладна записка от 
Йорданка Ананиева – зам.-кмет „Образование, 
здравеопазване, социални дейности и младеж-
ки политики“ на Община Бургас, относно: 
Подписване на партньорско споразумение за це-
лите на подготовката и изпълнението на проектно 
предложение, с които Професионална гимназия 
за компютърно програмиране и иновации – гр. 
Бургас и Община Бургас кандидатстват в партньор-
ство за отпускане на финансиране по процедура 
BG-RRP-1.014 „Изграждане на центрове за високи 
постижения в професионалното образование и 
обучение“, която е част от инвестиция „Модерни-
зация на образователната инфраструктура“, съ-
гласно Националния план за възстановяване и 
устойчивост на Република България

 
5. ОбС 08-00-14178 Докладна записка от 

Йорданка Ананиева – зам.-кмет „Образование, 
здравеопазване, социални дейности и младеж-
ки политики“ на Община Бургас, относно: 
Кандидатстване на Община Бургас с предложения 
за изпълнение на инвестиции по процедура чрез 
директно предоставяне на средства от Механизма 
за възстановяване и устойчивост на конкретни 
крайни получатели за изпълнение на инвестиции 
BG-RRP-11.011 – „Повишаване на енергийната 
ефективност на социалната инфраструктура за 
предоставяне на социални услуги, делегирана от 
държавата дейност“

6. ОбС 08-00-14202 Докладна записка от 
Йорданка Ананиева – зам.-кмет „Образование, 
здравеопазване, социални дейности и младеж-
ки политики“ на Община Бургас, относно: 
Кандидатстване на „Медицински център II – Бургас“ 
ЕООД за финансиране на проект за подобряване 
условията на труд по Фонд „Условия на труд”

7. ОбС 08-00-14188 Докладна записка от Весна 
Балтина – за кмет на Община Бургас, съгласно 
Заповед №1862/13.06.2023 г., относно: Одо-
бряване на договор за учредяване на безвъзмезд-
но право на строеж за изграждане на спортен 
обект: Екологичнообразователен център с клуб по 

конен спорт към сграда с идентификатор 
07079.622.201.1 – конюшня и съоръжения, в УПИ 
X, кв. 1 по ПУП – ПРЗ на „Парк Езеро“, гр. Бургас 
и право на ползване върху недвижим имот – УПИ 
X-201, в кв.1, публична общинска собственост, 
отреден „За конна база“, съответен на ПИ с иден-
тификатор 07079.622.201 по КК на гр. Бургас, 
ведно с изградените в имота сграда и манеж, 
както и върху сградите и съоръженията, които ще 
бъдат изградени, в полза на Сдружение „Клуб по 
конен спорт Кан Крум – Бургас“ 

8. ОбС 08-00-14183 Докладна записка от 
Красимир Стойчев – зам.-кмет „Финанси, бюджет 
и икономика“, относно: Приемане на годишните 
финансови отчети на общинските еднолични тър-
говски дружества за 2022 година, годишен обоб-
щен доклад за резултатите от дейността на общин-
ските публични предприятия за 2022 година и 
отчети за изпълнението на бизнес програмите им 
за 2022 година

9. ОбС 08-00-14185 Докладна записка от Весна 
Балтина – за кмет на Община Бургас, съгласно 
Заповед №1862/13.06.2023 г., относно: Про-
дажба на общинско жилище, находящо се в гр. 
Бургас, ул. „Анушка Драгиева“ №4, ет. 3, ап. 4, на 
наемател, настанен по административен ред 

10. ОбС 08-00-14186 Докладна записка от Весна 
Балтина – за кмет на Община Бургас, съгласно 
Заповед №1862/13.06.2023 г., относно: Продаж-
ба на недвижим имот, частна общинска собственост, 
представляващ УПИ III-91 в кв.10 по действащия 
ПУП – ПРЗ на в.з. „Росенец“, земл. кв. „Крайморие“, 
гр. Бургас, по реда на чл. 35, ал. 3 от ЗОС

11. ОбС 08-00-14194 Докладна записка от 
Весна Балтина – за кмет на Община Бургас, 
съгласно Заповед №1862/13.06.2023 г., относ-
но: Продажба на недвижим имот, частна общинска 
собственост, представляващ 315,50/631 кв.м 
идеални части от УПИ IV-19 в кв.16, целият с площ 
от 631 кв.м, по плана на кв. „Ветрен“, гр. Бургас, 
по реда на  чл. 35, ал. 3 от ЗОС

12. ОбС 08-00-14187 Докладна записка от 
Весна Балтина – за кмет на Община Бургас, 
съгласно Заповед №1862/13.06.2023 г., относ-
но: Отдаване под наем на част от имот – общинска 
собственост, за срок от десет години, чрез про-
веждане на публичен търг с тайно наддаване 

13. ОбС 08-00-14189 Докладна записка от 
Весна Балтина – за кмет на Община Бургас, 
съгласно Заповед №1862/13.06.2023 г., относ-
но: Отдаване под наем на обработваеми земедел-
ски земи, общинска собственост, в землището на 
с. Извор, Община Бургас, чрез провеждане на 
публични търгове с тайно наддаване по реда на 
НРПУРОИВ 

14. ОбС 08-00-14190 Докладна записка от 
Весна Балтина – за кмет на Община Бургас, 
съгласно Заповед №1862/13.06.2023 г., относ-
но: Придобиване в собственост чрез покупко-
продажба на ПИ с идентификатор 07079.6.29 по 
КККР на гр. Бургас, във връзка с необходимостта 
от разширение на съществуващия гробищен парк 
в кв. „Долно Езерово“

15. ОбС 08-00-14195 Докладна записка от 
Весна Балтина – за кмет на Община Бургас, 
съгласно Заповед №1862/13.06.2023 г., относ-
но: Учредяване право на строеж за пристрояване 
на тераса към жилище – апартамент, находящ се 
в сграда с идентификатор 07079.501.31.1 по КК 
на гр. Бургас, ж.к. „Изгрев“, по съгласуван идеен 
проект

16. ОбС 08-00-14191 Докладна записка от 
Весна Балтина – за кмет на Община Бургас, 
съгласно Заповед №1862/13.06.2023 г., относ-
но: Учредяване на срочно, възмездно право на 
ползване на „Асарел – Инвестмънт“ ЕАД – София, 
върху части от общински поземлен имот в земли-
щето на с. Извор, за извършване на дейности, 
свързани с търсене и проучване на подземни бо-
гатства

17. ОбС 08-00-14201 Докладна записка от 
Весна Балтина – зам.-кмет „Стратегическо 
развитие и екология, дигитализация и адапта-
ция към промените на климата“, за зам.-кмет 
„Строителство, инвестиции и регионално раз-
витие“ при Община Бургас, съгласно Заповед 
№1861/13.06.2023 г. на Кмета на Община 
Бургас), относно: 1. Приемане на схема за обо-
собяване на позиции за разполагане на премест-
ваеми обекти по чл.56 от ЗУТ и съгласно Наредба 
за условията и реда за поставяне на преместваеми 
обекти и елементи на градското обзавеждане на 
територията на община Бургас на ъгъла на ул. 
„Богориди“ и ул. „Възраждане“, пред УПИ X-1488, 
в кв.50 по плана на ЦГЧ – гр. Бургас; 2. Приемане 
на схема за обособяване на позиция за разпола-
гане на преместваем обект по чл.56 от ЗУТ и съ-
гласно Наредба за условията и реда за поставяне 
на преместваеми обекти и елементи на градското 
обзавеждане на територията на община Бургас на 
ул. „Ради Николов“ между о.т. 89 и о.т. 110 пред 
УПИ I, в кв.33 по плана кв. „Сарафово“ гр. Бургас

18. ОбС 08-00-14216 Докладна записка от 
Димитър Николов - кмет на Община Бургас, 
относно: Определяне представител на Община 
Бургас в общото събрание на акционерите на „Ин-
дустриален и логистичен парк – Бургас” АД и опре-
деляне начина на гласуване на проекто-решенията

19. ОбС 08-00-14169 Докладна записка от 
проф. д-р Христо Стоянов Бозов – управител на  
„Комплексен онкологичен център – Бургас“ 
ЕООД, относно: Закупуване със собствени сред-
ства инсуфлатор за лапароскопска система за 
Отделение по онкологична хирургия към „КОЦ – 
Бургас” ЕООД 

20. ОбС 08-00-14173 Докладна записка от 
Диана Саватева – зам.-кмет „Култура, туризъм 
и спорт“, относно: Даване на съгласие за пре-
доставяне на финансова подкрепа за предстоящи 
спортни прояви 

21. ОбС 08-00-14174 Докладна записка от 
Йорданка Ананиева – за кмет на Община Бургас, 
съгласно Заповед №1862/13.06.2023 г., относ-
но: Даване на съгласие за предоставяне на финан-
сова подкрепа за Фестивал Бургас Рън 2023 

22. ОбС 08-00-14176 Докладна записка от 
Йорданка Ананиева – зам.-кмет „Образование, 
здравеопазване, социални дейности и младеж-
ки политики“ на Община Бургас, относно: 
Предоставяне на безвъзмездни финансови помо-
щи в полза на физически лица

23. ОбС 08-00-14221 Докладна записка от 
Георги Дракалиев - общински съветник от ПП 
ВМРО - Българско национално движение, от-
носно: Отправяне на искане за безвъзмездно 
предоставяне в собственост на Община Бургас на 
недвижим имот - държавна собственост, предста-
вляващ ПИ идентификатор 07079.3.468 по одо-
брени КККР на гр. Бургас, находящ се в гр. Бургас, 
местност “Окопите” (ст. „Табите“)

24. ОбС 08-00-14068 Докладна записка от 
Георги Дракалиев – председател на Постоянна-
та комисия по общинска собственост, общински 

предприятия и дружества, относно: Определяне 
на „Общински мениджър на 2022 г.“ – 

25. ОбС 08-00-14151 Докладна записка от 
Георги Дракалиев и Николай Стоянов – общин-
ски съветници от ПП ВМРО – Българско нацио-
нално движение, относно: Удостояване с отличие 
на Община Бургас

26.  ОбС 08-00-14181 Докладна записка от 
Георги Дракалиев – общински съветник от ПП 
ВМРО – Българско национално движение, от-
носно: Изработване на експозиция на открито, 
показваща централната част на Бургас в минало-
то и днес

27. ОбС 08-00-14165 Докладна записка от 
Веселин Пренеров – председател на Постоян-
ната комисия по култура и читалищна дейност, 
относно: Провеждане на фестивал „Лятна теа-
трална сцена“, включването му в културния кален-
дар на Община Бургас за 2023 г. и предоставяне 
на Летния театър за безвъзмездно ползване за 
нуждите на събитието

28. ОбС 08-00-14224 Докладна записка от 
Веселин Пренеров – председател на Постоян-
ната комисия по култура и читалищна дейност, 
относно: Поставяне на паметна плоча на бежанците 
от Македония и Тракия, заселили се в Бургас в 
началото на ХХ в.

29. ОбС 08-00-14193 Докладна записка от 
Иван Иванов – общински съветник от ПП „Сред-
на европейска класа“, относно: Свикване от 
Община Бургас на извънредно присъствено засе-
дание на общото събрание на Асоциация по ВиК 
на обособената територия обслужвана от „Водо-
снабдяване и канализация“ ЕАД – Бургас

30. ОбС 08-00-14141 Питане от Христо Пана-
йотов – общински съветник от БСП, относно: 
Индексиране договорите на Община Бургас с 
процента на инфлацията

31. ОбС 08-00-14143 Питане от Живко Госпо-
динов и Мадлен Мутафян – общински съветни-
ци от БСП, относно: Увреждане на движими и 
недвижими вещи на граждани на територията на 
Община Бургас

32. ОбС 08-00-14155 Питане от Стоян Грозев 
и Манол Тодоров – общински съветници, от-
носно: Ремонтни дейности на улици в централна 
градска част

33. ОбС 08-00-14161 Питане от Христо Пана-
йотов – общински съветник от БСП, относно: 
Разписание на автобусните линии в летния турис-
тически сезон

34. ОбС 08-00-14172 Питане от Живко Госпо-
динов и Мадлен Мутафян – общински съветници 
от БСП, относно: Ремонт на ул. „Фердинандова“

35. ОбС 08-00-14182 Питане от д-р Георги 
Дракалиев и Николай Стоянов – общински съ-
ветници от ПП ВМРО – Българско национално 
движение, относно: Поставяне на преместваеми 
слънцезащитни конструкции на пл. „Тройката“ 

36. ОбС 08-00-14192 Питане от Иван Иванов 
– общински съветник от ПП „Средна европейска 
класа“, относно: Кандидатстване за процедура 
чрез подбор на предложения за изпълнение на 
инвестиции от крайни получатели по процедура 
„Подкрепа за устойчиво енергийно обновяване на 
жилищния сграден фонд – Етап 1“ на Националния 
план за възстановяване и устойчивост

37. ОбС 08-00-14200 Питане от Васил Иванов 
- общински съветник от БСП, относно: Ремонт 
на водопреносна и канализационна мрежа в кв. 
Долно Езерово

Проф. д-р СЕВДАЛИНА ТУРМАНОВА
Председател на Общински съвет - Бургас
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ПОКАНА ЗА ПУБЛИЧНО ОБСЪЖДАНЕ
НА ГОДИШЕН ОТЧЕТ ЗА ИЗПЪЛНЕНИЕ 

НА БЮДЖЕТА НА ОБЩИНА БУРГАС

На основание чл.140, ал.4 от Закона за публичните финанси и чл. 44, ал.4 от Наредбата за усло-
вията и реда за съставяне на бюджетната прогноза за местните дейности за следващите три години, 
за съставяне, приемане, изпълнение и отчитане на бюджета на Община Бургас, Ви каним  да присъст-
вате на публично обсъждане за представяне на Годишен отчет за изпълнение на бюджета и на смет-
ките за средства от Европейския съюз на Община Бургас към 31.12.2022 г.

Публичното обсъждане ще се проведе на 04.07.2023 година (вторник) от 17.30 часа в Заседател-
ната зала №1  на Община Бургас.

ПРОФ. Д-Р СЕВДАЛИНА ТУРМАНОВА
Председател на Общински съвет – Бургас

ОБЯВА
Община Средец, гр.Средец, област Бургас  на 

основание Заповед № 534/21.06.2023 г. на Кмета 
на общината, обявява провеждането на публично 
оповестен търг с явно наддаване за отдаване под 
наем за срок до 5 стопански години, на земедел-
ски имоти от общинския поземлен фонд по при-
ложен списък, неразделна част от заповед № 
534/21.06.2023 г. на кмета на община Средец. 
Началната тръжна цена за имотите е в размер на: 
за III категория- 23,00 лв/дка, IV категория- 22,00 
лв/дка, V категория- 21,00 лв/дка, VI категория- 
20,00 лв/дка, VII категория- 19,00 лв/дка, VIII ка-
тегория- 18,00 лв/дка, IХ категория- 17,00 лв/дка, 
Х категория- 16,00 лв/дка, изоставени трайни 
насаждения- 16,00 лева/дка.

Депозита за участие е в размер на 10 % от 
началната тръжна цена умножена по площта на 

имотите, който се внася в касата на Община Сре-
дец или по банкова сметка на Общината 
BG53BPBI79373347649603, BIC: BPBIBGSF – БПБ. 

Търговете ще се проведат на 07.07.2023 г. от 
9,30 часа, зала №202 в сградата на общинска 
администрация  гр. Средец.

Цената на комплект тръжна документация за 
едно землище е в размер на 24,00 лв. с ДДС.

Документите за участие в търговете се входират 
в Общински център за услуги и информация на 
граждани /партер/ до 16.00 часа  на 05.07.2023 
год. 

При неявяване на поне двама кандидати за 
участие, повторни търговете ще се проведат на 
14.07.2023 год., от 9,30 часа в зала №202 при 
същите условия.

Пълна информация за търга: www.sredets.bg., 
информационното табло на Общината и тел: 
05551/7690.



„Златната“ Женина демонстрира 
перфектна форма край морето 
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ВЕСЕЛА ГОРАНОВА

Докато си почива край 
морето в родния Бургас све-
товната и европейска шам-
пионка по художествена 
гимнастика Женина Трашли-
ева не е излязла от форма. Тя 
впечатли с физически данни 
дори перфекционистката 
Илияна Раева. Президентът 
на БФХГ публикува в своя 
профил снимките на Женина 
с думите:

„Тя не е културистка.
Не е и фитнес маниачка.
Тя е абсолютната светов-

на и европейска шампионка с 
ансамбъла по художествена 
гимнастика Женина!

Такива тела извайва еже-
дневният труд по художест-
вена гимнастика в залата. 

Тренирайте художестве-
на гимнастика, за да сте хем 
красиви, хем „златни моми-
чета“.

В края на май грацията от 
националния отбор бе поз-
дравена от кмета Димитър 

Николов за спечелената 
титла на Европейското 
първенство в Баку. 

Възпитаничката на КХГ 
„Черноморец“, с президент 
Ани Бошева, е световен шам-
пион от миналата година с 
ансамбъла на България и 
спортист на годината на 
Бургас за 2022 г.

След кратка почивка, бур-
гаската грация ще продължи 
подготовката си с национал-
ния отбор за предстоящите 
световни купи в Милано, 
Италия, и Клуж, Румъния. В 
края на август предстои най-
трудното изпитание на 
ансамбъла за тази година – 
Световното първенство във 
Валенсия, Испания.

Подготовката на Женина 
Трашлиева и националния 
отбор е насочена основно към 
Олимпийските игри в Париж 
през 2024 година.

Така след „диамантената“ 
Стефани Бургас има и „злат-
на“ Женина, което вече гово-
ри за бургаска школа в гим-
настиката.

Грация. Възхити дори шефката Раева

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

На Еньовден (24 юни), само след броени дни, 
едно от най-популярните курортни селища 
в България – Обзор, ще отбележи своя празник. 
Тържествата за най-важното в културния 
календар на града събитие ще се проведат на 
амфитеатъра, на площада пред кметството 
и на градския стадион. Жителите и гостите 
на Обзор ще се забавляват с поредица от ин-
тересни прояви и концертни събития.

Предоставяме на Вашето внимание програ-
мата за празника на гр. Обзор:

23 юни (петък) – 18.00 часа на пл. „Свобода“ 
– „Еньовденска трапеза“ 
– кулинарна и билкова изложба и богата 

фолклорна програма на групите към НЧ „Изгрев 
1927“

24 юни (събота) –09.00ч. в храм „Св. Йоан 
Предтеча“ 

– празнична литургия  
14.00 ч. на централен площад „Свобода“
– ретро рали „Нептун“
20.00 ч. на Амфитеатрална сцена  
– концерт на група Б.Т.Р.
23.00 ч. на Амфитеатрална сцена 
– пиромузикален спектакъл

25 юни (неделя) – 10.00 ч. на Градски стади-
он

– „Короната на морето“ – Открита меж-
дународна киноложка изложба

17.00 ч. на площад „Свобода”
– „Време за парти” – игри и забавления за 

малки и големи
26 юни (понеделник) – 19.00 ч. на Амфите-

атрална сцена 
– концерт на гостуваща група DFS SARISANCEK, 

Словакия

Една от снимките е на фона на бургаския мост, 
където Женина не се е притеснила от студената 
вода и смело е влязла в нея

Това крехко момиче показва мускули, но иначе 
успешно върти обръчи, ленти и бухалки

ФОТО: ФЕЙСБУКУ дома

Б.Т.Р. ще свири за празника на Обзор
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